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TANEČNÍ 
ODPOLEDNE

MOST – Hotel Cascade zve 
seniory 28. srpna na Taneční 
odpoledne. Hraje se k poslechu 
i tanci a akce je zdarma.

NÁDRAŽNÍ 
SLAVNOST
KRUŠNÉ HORY – V sobo-

tu 17. srpna od 9 do 22 hodin se 
koná Nádražní slavnost v Dubí / 
Bahnhoffest in Dubí. Uskuteční 
se jako součást akcí v okolí Mol-
davské dráhy. Z Teplic, Mostu 
a z Osecké slavnosti budou do 
Dubí jezdit mimořádné histo-
rické motorové vlaky. Mezi Tep-
licemi, Dubím a Cínovcem bu-
de nasazen historický autobus 
Škoda RTO. 

ZAHRADNÍ 
KNIHOVNA
LITVÍNOV – Knihovna 

Litvínov pořádá 29. srpna od 
14 hodin na pohodové letní se-
tkání komunitní zahrádce, kde 
se bude povídat a tvořit.   Sou-
částí je překvapení v podobě bo-
nusového programu.
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ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní, která se v Ústeckém kraji stará 
o osm nemocnic, rozšíří od 1. září obezitologickou ambulanci pro 
dospělé pacienty v Masarykově nemocnici. Důvodem je neustále se 
zvyšující poptávka  klientů a rostoucí počet obézních lidí v našem 
kraji. Během pěti let zde obezita extrémně stoupla a přibývá  i  lidí  
s morbidní váhou. 

Podle Miloslavy Kučero-
vé z tiskového oddělení Kraj-
ské zdravotní je obezitologic-
ká poradna stále více využíva-
ná. „Důvodem rozšíření obe-
zitologické ambulance v rámci 
Krajské zdravotní je   narůsta-
jící poptávka nových   klientů   
a v neposlední řadě  i  současná 
personální situace, která   nám   
rozšíření od  1. září umožňuje,“ 
říká Miloslava Kučerová a do-
dává: „Samozřejmostí je sou-
činnost s nutriční terapeutkou“. 
Před pěti lety, kdy byla ambu-
lance nově otevřena, docháze-
ly do poradny nižší desítky lidí. 
Nyní je číslo alarmující. Klien-
tů je v poradně pět set!

Nemocnice Krajské zdravot-
ní se v poslední době zabývají 
dalším nešvarem, a to  extrém-
ně obézními pacienty.  „Statisti-
ka sice není k  dispozici, ale pa-
cientů s morbidní nadváhou stá-
le přibývá, obezita se ve zdravot-

nictví stává velkým problémem,“ 
potvrzuje Miloslava Kučerová. 

Této situaci se Krajská zdra-
votní musí přizpůsobit nejen 
personálně, ale také speciálním  
vybavením. Do svých nemoc-
nic pořídila například tak zvaná 
bariatrická lůžka pro extrémně 
obézní pacienty s  nosností do 
350 kg. Běžné vybavení nemoc-
nic není totiž na takovou hmot-
nost konstruované. Velkým 
problém s morbidně obézní-
mi pacienty je také obtížná ma-
nipulace.  „Transport, manipu-
lace i vyšetření pacientů  s velkou 
nadváhou je poměrně kompliko-
vané. Z domova je obvykle trans-
portují hasiči, při polohování hy-
gieně a transportech je nutná vý-
pomoc hned několika sanitářů,“ 
sdělila Miloslava Kučerová. 

Pacientů s extrémní obezitou 
v Ústeckém kraji přibývá a bo-
hužel se stávají běžnou kliente-
lou.

V Ústeckém kraji se „daří“ obezitě
Nemocnice se potýkají s extrémní tloušťkou, Krajská zdravotní rozšíří poradnu

Pirátská  
bitva
10. srpna  
od 12 hodin
Vodní příkop Terezín
Více na straně 11

MĚSTSKÁ SLAVNOST
v Horním Jiřetíně

HORNÍ JIŘETÍN – Horní Jiřetín pořádá ve dnech 10. - 11. srpna tradič-
ní městské slavnosti. Na vyhlášenou, tak zvanou „hornojiřetínskou“ 
pouť  se sjíždějí návštěvníci z širokého okolí.

Také letos je na co se těšit. V sobotu 10. srpna si návštěvníci kro-
mě nepostradatelných pouťových atrakcí užijí kapely Petr Kalan-
dra Memory Band, Definitivní Entektýk a  Gnomus, velký pěší ry-
tířský turnaj, přehlídku starých řemesel, dobové prodejce, dechov-
ku, žongléra, pouliční divadlo Bída, rytířský tábor s výstavou zbra-
ní a zbrojí, kavárnu na balkonech kostela, komentované prohlídky 
kostela Nanebevzetí Panny Marie, herolda herce Petra Batěka, after-
party chovatelů a DJ Zdeňka Lukesle. Od 17.30 vystoupí Petra Janů 
s kapelou Amsterdam a od 20 hodin Janek Ledecký a Band. V ne-
děli 11. srpna budou pokračovat pouťové atrakce, balkónová kavár-
na a komentované prohlídky místního kostela. Účast na slavnostech 
přislíbil hejtman Jan Žižka z Trocnova s husitským vojskem.

V souvislosti s oslavami je 10. srpna po celý den uzavřena ulice 
Horská od pošty ke kulturnímu domu. Uzavřeny jsou rovněž výjez-
dy u kulturního domu z ulic Školní a Nad Nádražím.               (nov)

Janek Ledecký Petra Janů

Obezita začíná být alarmujícím problémem nejen v Ústeckém kraji, ale v celé České republice. Na vině jsou hlavně špatné stravovací návyky a nedo-
statek pohybu.
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Pozvánka na dostihy 
MOST – Na mosteckém hipo-
dromu odstartuje 24. srpna 
ve 13 hodin další dostihový 
den – 103. Svatováclavská 
cena a 27. Velká letní cena 
Ústeckého kraje.

Během dostihu je návštěv-
níkům k dispozici tradič-
ní kyvadlová doprava zdar-
ma ze zastávek OD Prior, 1. náměstí, Čs. mládeže, Dopravní podnik 
Most a Hipodrom. Vstupenky jsou v prodeji na pokladně u vstupu 
od 10.30 hodin a platí se pouze v hotovosti.                 (nov)

Kino na Benediktu
MOST – Na Benediktu po-
kračuje filmový festival pod 
širým nebem.

Do letního kina v amfite-
átru na Beneditu se může-
te 9.  srpna od 18 hodin vy-
pravit na americký animo-
vaný film Ptáci stěhovaví. Ve 
20  hodin se promítá česko-
-slovenská komedie Nikdy neříkej nikdy. 

Posledním prázdninovým promítáním pod širým nebem je 
23.  srpna, kdy uvidíte brazilský animovaný rodinný film Noemo-
va archa. Poté se od 20 hodin promítá americká komedie Sladké lži. 
Vstupné je zdarma.                                                                          (nov)

Změna zastávek  
a časů linky 12 

MOST - Od 1. srpna je u všech spojů linky č. 12 v pracovní dny, so-
boty, neděle a svátky zrušena zastávka MHD Ervěnice - ČSA, a to 
v obou směrech.

Dále jsou od 1. srpna zrušeny následující spoje: v pracovní dny 
spoj s odjezdem v 16.40 hodin ze Záluží - Chemopetrol do zastáv-
ky Komořany a v sobotu, neděli a svátek spoje s odjezdem ve 4.32 
hodin a v 16.40 hodin ze zastávky Záluží, Chemopetrol do zastávky 
Komořany.                                                                                          (nov)

Všechny báječný věci
na hradě Hněvín

MOST – Všechny báječný věci. To je 
název komedie pro jednoho herce 
a publikum, kterou na hrad Hněvín 
přiveze 30. srpna divadlo Kladno.

Mladá žena vypráví a s pomo-
cí publika také odehraje svůj ži-
votní příběh. Je to příběh odvahy 
a naděje, kterou v sobě skrývá se-
znam „všech báječných věcí”, tedy 
všeho, pro co stojí za to zůstat na-
živu. Hraje se od 18.30 hodin bez 
přestávky. Vstupenky za 390 Kč za-
koupíte  na www.goout.net. Hrad-
ní bistro s občerstvením i vyhlídková věž budou otevřené.       (nov)

V hlavní roli se představí 
skvělá Kristina Sitková.

Autobusové nádraží se posouvá
MOST – Nové autobusové nádraží, které mělo město Most v plánu 
začít stavět letos, bude mít zdržení. Radnice totiž zrušila zadávací 
řízení veřejné zakázky.    

Ačkoliv město Most na jaře 
vybíralo nového dodavatele na 
realizaci nového autobusové-
ho terminálu, nakonec výběro-
vé řízení zrušil a to  kvůli pod-
mínkám dotačního programu. 
„Nové zadávací řízení může být 
zahájeno až po podání žádosti 
o dotaci na poskytovatele dota-
ce, přičemž proces podání žádos-
ti je plánován na poslední kvar-
tál tohoto roku,“ vysvětlil vedou-
cí odboru investic mostecké-
ho magistrátu František Jirásek 
a dodal: „Zahájení výstavby au-
tobusového terminálu se nově 
předpokládá po podpisu smlouvy 
s dodavatelem, která vzejde z no-
vého zadávacího řízení, na jaře 
roku 2025.“  Předpokládané ná-
klady jsou necelých 89 mil. Kč 
včetně DPH a předpokládaná 
doba realizace  14 měsíců. Do-
tace by měla dosáhnout až 85 
procent způsobilých výdajů, což 
by městu ušetřilo zhruba pade-
sát milionů korun. 

Nový autobusový termi-
nál výrazně rozšíří prostor to-
ho stávajícího, který se nachá-
zí před hlavní budovou vlakové-

ho nádraží. Nejzásadnější změ-
nou projdou odstavné plochy, 
které se zrekonstruují, a záze-
mí pro dopravní podniky a další 
subjekty. Vjezd k autobusovému 
terminálu i výjezd z něj zůstane 
jako doposud.  Upraví se nejen 
samotné nádraží, ale též se na-
výší parkovací místa pro osobní 
automobily i pro autobusy. Sou-
částí bude modernizace infor-
mačních zařízení, přeložky ně-
kolika inženýrských sítí a vznik-
ne také budova pro řidiče auto-
busové dopravy.  „Pro autobusy 
bude nově 14 parkovacích míst 
na zcela novém parkovišti opro-
ti pěti oficiálním místům doprav-
ního podniku a dalším pěti ne-
oficiálním místům pro ostatní 
autobusy. Dále přibude více jak 
60 nových parkovacích míst pro 
osobní automobily, včetně ZTP,“ 
vypočítal František Jirásek.

Co se týče organizace dopra-
vy na novém terminálu a v pro-
storu před vlakovým nádražím, 
nemělo by dojít k  výrazným 
změnám. Cestujících se nová 
výstavba nijak zvlášť nedotkne. 
Naopak, dojde ke zvýšení kom-

fortu a bezpečnosti při přestu-
pech mezi vlakovou a autobu-
sovou dopravou. „Dojde k  roz-
šíření komunikace na vjezdu do 
autobusových zastávek i výjez-
du z nich, čímž dojde ke zlepšení 
rozhledových poměrů vůči chod-
cům na  přechodu pro chodce. 
Modernizován bude informační 
systém. V neposlední řadě bude 
pro řidiče autobusů nejen v rám-
ci povinných bezpečnostních pře-

stávek postavena nová budova,“ 
upřesnil šéf odboru investic. 

Nové nádraží  má především 
ulehčit dopravě. Cílem radni-
ce totiž je dostat všechny lin-
kové autobusy na nové nádra-
ží. „Chceme, aby se postupně 
veškerá autobusová doprava, te-
dy i mimoměstská, přesunula na 
nádraží a zbytečně nezatěžova-
la město,“ uvedl primátor Marek 
Hrvol.                                       (sol) 

Město již vykoupilo přes sto bytů  
Nejvíce ve stovkách a v ulici M. G. Dobnera

MOST – Město letos prostřednictvím MOSTECKÉ BYTOVÉ  vykoupilo 
34 bytů. Dalších 25 nabízených bytů se prověřuje. 

Od roku 2019, kdy s  vý-
kupem město začalo, koupi-
la MOSTECKá ByTOVá 115 
bytů. Obsazováním novými ná-
jemníky, kteří platí nájem a do-
držují domovní řád, se snaží 
potlačovat problémy ve vylou-
čených lokalitách, v  nichž by-
ty prioritně vykupuje. „Letos se 
podařilo sjednat a realizovat vý-
kup zatím 34 bytových jedno-
tek, z  toho 26 bytů od soukro-
mého vlastníka. Odkup projed-
nala rada města na podzim roku 
2023,“ uvedl ředitel společnos-
ti MOSTECKá ByTOVá Ja-
roslav Kudrlička. Každoročně 
město na výkupy uvolňuje de-
sítky milionů korun. Po letoš-
ní rok to bylo 30 mil. Kč. „Šest 
milionů korun z této částky jsme 
dosud ještě nevyčerpali,“ doplnil 
Jaroslav Kudrlička. 

V drtivé většině jsou vyku-
pované byty v lokalitě stovek. 
MOSTECKá ByTOVá  je ob-
sazuje prověřenými nájemníky. 
„Výkupy bytů jsou zaměřeny na 
sociálně vyloučené lokality. Jed-
ná se především o stovky, dříve ta-
ké o byty v ulici Dobnera, Javoro-
vá, částečně i v bloku 518 apod.,“ 
podotkl ředitel. Byty, které získá 
město v  jiných než vyloučených 
lokalitách, nabízí profesím, jako 
jsou zdravotníci, učitelé, stráž-
níci a podobně. „Těmto profesím 
nabízíme byty prioritně napří-
klad v lokalitě sedmistovek a takto 
je i obsazujeme. Například Kraj-
ská zdravotní má tímto způsobem 
pronajato na sedm bytových jed-
notek,“ potvrdil Jaroslav Kudr-
lička. 

Při obsazování bytů se MOS-
TECKá ByTOVá řídí Pravidly 

pro výkup bytů, které schválil ak-
cionář společnosti, tedy město 
Most. „Byty obsazujeme nájem-
níky, kteří jsou prověření, platící, 
často se jedná o starousedlíky. Po-
kud má společnost pochyby o ná-
jemníkovi v bytě, který vykupuje, 
kupujeme byt prázdný a majitel si 
zajistí nové bydlení pro nájemní-
ka ještě před realizovaným prode-
jem,“ upozornil ředitel. 

Všechny byty se před ob-
sazením nájemníky deratizu-

jí, zejména ve vyloučených lo-
kalitách. „Některé z jednotek 
jsou tak složitě obsaditelné, že 
je vhodnější je zabezpečit proti 
neoprávněnému vniknutí a za-
konzervovat,“ připouští ředitel 
a dodává: „Snižuje se tak po-
čet potenciálně rizikových míst, 
která by mohla obtěžovat sluš-
né obyvatele domu. Takových 
bytů jsou ale jen jednotky pro-
cent.“            

(sol)

S novým autobusovým terminálem se počítá v místě za otočkou auto-
busů MHD.

Od roku 2019 do poloviny července 2024 eviduje Mostecká 
bytová na 260 nabídek k výkupu bytů, u zhruba dvou sto-
vek z nich došlo k prohlídce bytu a 115 jich nakonec spo-
lečnost vykoupila.

Více než polovina ze všech dosud vykoupených bytů je 
v domech na tř. Budovatelů, 12 procent z tohoto objemu 
v další problematické lokalitě, v ulici M. G. Dobnera. Zhru-
ba 9 procent bytů v ulici Javorová, 4 procenta v ulici K. Bie-
bla, stejně tak i v ulici K. H. Borovského, 5 procent v ulici 
F.  Malíka a 14 procent v ostatních lokalitách.     

K rátce z Mostu

V „Kubelíkovce“  
lépe zaparkujete 

MOST – V ulici Jana Kubelí-
ka se začalo stavět nové parko-
viště. Vyroste v místě stávající-
ho parkoviště, které již nevyho-
vuje platným normám a rozmě-
rům. „V těchto dnech začaly již 
přípravné práce, na místo dora-
zila těžká technika. Samotná vý-
stavba potrvá zhruba 10 týdnů 
a bude zahrnovat i instalaci no-
vého veřejného osvětlení a oplo-
cení parkoviště s  přístupovou 
brankou,“ informovala mluv-
čí mosteckého magistrátu Klá-
ra Vydrová. Stavební práce pro-
vádí firma Rasevo za zhruba 
6,8 mil. Kč. 

Kelímky si město  
umyje samo

MOST – Město pořídilo sto 
tisíc vratných kelímků a dvě 
myčky na jejich mytí. S nákla-
dy zhruba 5,5 mil. Kč městu po-
mohla dotace. „Město tím při-
spěje k omezení vzniku jedno-
rázových odpadů z městských 
akcí. Projekt se podařilo uskuteč-
nit i díky dotaci ve výši zhruba 
4,6  milionu Kč,“ uvedla mostec-
ká radní Jana Falterová Zudová. 
Zázemí pro myčky a sklad ke-
límků včetně transportních oba-
lů pro rozvoz čistých a svoz špi-
navých kelímků jsou v bývalé 
kuchyni ve Středisku volného ča-
su. Kelímky jsou opakovaně po-

užitelné, vratné a pro teplé i stu-
dené nápoje. Myčky zvládnou za 
hodinu umýt tisíc kelímků. 

Íčko nabízí žabky, 
šampusky i slamák 
MOST – Most nabízí nové 

propagační předměty. V horkých 
dnech  oceníte například slamě-
ný klobouk, žabky, sluneční brý-
le, plastovou lahev na vodu, ne-
rozbitný kelímek, nebo sklenič-
ku na stopce.  Jako památku na 
olympijský festival a jezero Most 
si můžete pořídit suvenýr v po-
době originálního trička s hra-
dem Hněvínem a Eiffelovkou. 
Předměty seženete u stánku Tu-
ristického informačního centra 

u jezera Most či v sídle íčka v bu-
dově magistrátu. Otevřeno je ka-
ždý den do konce září, i o víken-
dech a svátcích.

Hřiště v mateřince  
i místo chodníku 

MOST – Netradiční herní pr-
vek mohou využívat děti v mate-
řince v  ulici Jana Kříže. „Dětem 
na zahradě slouží herní multi-
funkční plocha s bezpečným poly-
uretanovým povrchem a s grafi-
kou. Tu využívají k výukovým 
aktivitám, především se sportov-
ní tematikou. V hrací plochu se 
proměnil také původní chodník 
v zahradě školky,“ uvedla  mluvčí 
magistrátu Klára Vydrová.   (sol)

Začne se za rok

Ulice M. G. Dobnera kde město vykoupilo již řadu bytů.



Inspiruje a nezištně pomáhá - prostě SRDCAŘ!
MOST – Koncem dubna vyhlásilo město Most anketu Srdcař roku 
2024. Lidé mohli nominovat mostecké osobnosti, které jsou pro 
ostatní inspirující zejména svými nezištnými aktivitami a počiny.  

Zatímco vloni bylo navrženo 
čtrnáct osobností, letos se se-
šlo na pětadvacet návrhů, jimž 
mohla veřejnost přidělovat své 
hlasy. „Hlasující to  rozhodně 
neměli jednoduché, protože kaž-
dý z nominovaných si jejich hlas 
zasloužil.  Jsme rádi, že počet no-
minovaných  se každý rok zvyšu-
je a že Mostečané si všímají, jací 
lidé žijí kolem nich a že jejich ak-
tivity dokáží ocenit,“ říká mluv-

čí mosteckého magistrátu Klára 
Vydrová. 

Srdcaři města Mostu 
za 2024 

 �Denisa Benešová - vedoucí 
Denního dětského rehabili-
tačního stacionáře MSSS (so-
ciální oblast)
 � Jiří Trégr - opravář obuvi 
(podnikání)

 �Milan Rybák - trenér atleli-
tického klubu (sport)

 � Libuše Hrdinová - ředitelka 
7. ZŠ (volná) 

 �Dana Hodačová - sbormist-
ryně pěveckého sboru Korá-
lek při 11. ZŠ (kultura)

Kdo byl nominován:  Sport 
- Pavel Barták, Josef Bernard, 
Daniel Dvořák, Josef Houška, 
Pavla Chotěborská, František 
Kordík, Lucia Mikulčík, Vladi-
mír Papranec, Milan Rybák, Ji-
ří Tancoš, Dračí lodě Matylda. 
Sociální oblast - Denisa Benešo-
vá, Vladimíra Ilievová, Monika 

Kuncová, Nina Římanová, Josef 
Švec. Podnikání - Pavel Chýle, 
Petr Kabeláč, Jiří Trégr, Dětská 
kavárna Javorka. Volná katego-
rie - Roman Černý, Libuše Hr-
dinová, Kristýna Machová. Kul-
tura - František Bodlák, Dana 
Hodačová.                            (nov)
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Č tenáři se ptají…
Dobrý den, chtěl jsem vnukovi ukázat cirkusplac na Hrabáku. 

Jeli jsme tam autem a byl jsem nemile překvapen, že jsou zde zá-
vory, které tu v minulosti nebývaly. Zajímalo by mě, proč se ne-
dá na cirkusplac vjet autem. Má město s tímto pozemkem něja-
ký úmysl?

Odpovídá mluvčí Magistrátu města Mostu Klára Vydrová: „Pří-
stup do prostoru parku Hrabák byl omezen především z důvodu ne-
ustálého vytváření černých skládek ze strany nezodpovědných obča-
nů. Na neutěšený stav v této lokalitě jsme  upozorňovali v loňském ro-
ce v rámci kampaně Pro čistší Most. Bohužel v tuto chvíli nebyla ji-
ná možnost obrany, než omezení vjezdu vozidel do prostoru parku. 
Ostatní návštěvníci, kteří park využívají pěšky nebo na kole, nikterak 
omezeni nejsou. Naopak by mělo dojít ke zklidnění prostředí. Nikdo 
nechce neustále chodit kolem černých skládek.“                             (nov)

Kapely v parku Střed
MOST – Park Střed zve 
18.  srpna na koncert mla-
dých kapel.

V 17 hodin vystoupí Marie 
Tilšarová a Kdo jsme my? Ví-
tězka Porty 2023 hraje v triu 
se svým manželem Pavlem 
(kytara, basová kytara a ryt-
mika) a Martinem Peničem 
(flétny, whistle, saxofony). 
Její písničky jsou malé příbě-
hy. Někdy k zamyšlení a ně-
kdy jen tak pro radost ze ži-
vota.  

Od 18 hodin zahraje ka-
pela Wono sito sedne, kte-
rá prošla v posledních letech 
personálním tsunami a jedi-
nou jistotou tak stále zůstávají hudební i životní partneři – Pája a Jir-
ka Černých, kteří jsou i autory všech vlastních songů.             (nov)

Večery na jezeře
MOST – Na jezeře Most pokračuje večerní přehlídka hudebníků a DJ 
muzikantů.

Na jezeře Most vystoupí 22. 8. Jan Meruna, 25 .8. Giacomo + Re-
ne Junior, 27. 8. Djane Lecheri a 29. 8. Lukáš Budai. Letní večery se 
konají vždy od 16 do 20 hodin a vstupné je zdarma.                       (nov)

Vrána na plátně!
MOST – Do českých kinosálů přichází americký akční film The Crow 
– Vrána, který se natáčel mimo jiné vloni i v Mostě. Filmaři do sním-
ku obsadili i místní komparzisty. Mostecké kino Kosmos uvede film 
v premiéře 29. srpna.

Filmový štáb využil pro své natáčení jako kulisu tehdy opuštěné 
Repre a jeho okolí. 

Akční krimi s prvky fantasy vypráví o milencích Ericu Draveno-
vi (Bill Skarsgård) a Shelly Websterové (FKA twigs), kteří jsou bru-
tálně zavražděni. Podle staré legendy odnáší duše zemřelých do ří-
še mrtvých vrána. Eric vstává z hrobu a pod ochranou vrány se ja-
ko  takřka  nesmrtelná bytost  začíná mstít svým vrahům za sebe 
i Shelly. Vrána je film režiséra Ruperta Sanderse, založený na stej-
nojmenné komiksové sérii Jamese O‘Barra z roku 1989. Jde o pátý 
díl filmové série „The Crow“, který je zároveň remakem původního 
stejnojmenného filmu z roku 1994.                                                 (nov)

V americkém filmu The Crow si zahrálo i mostecké Repre.

Karla Tuzara, vedoucího oddělení čistoty Technických služeb města Mostu
Jak náročné je udržovat čis-

totu a pořádek na jezeře Most 
v rámci olympijského festiva-
lu? Jak se návštěvníci v areá-
lu chovají ve smyslu pořádku? 

Co do chování návštěvníků 
musím říci, že se chovají sluš-
ně, zodpovědně vhazují odpad-
ky do odpadových nádob. Na 
olympijském festivalu nepo-
zorujeme výrazné znečišťová-
ní prostranství. Dosud jsme zde 
nemuseli řešit problémy s nepo-
řádkem na veřejném prostran-
ství, jako tomu například bohu-
žel bývá v případě některých ji-
ných velkých akcí. Domnívám 
se, že návštěvníci jsou ukázně-
ní i z toho důvodu, když vidí, 
že technické služby udržují are-
ál v neustálé čistotě a podle to-
ho se lidé pak k místu, kde ny-
ní tráví poměrně dost času, ta-
ké chovají.

O pořádek v areálu, včetně 
obou přilehlých kempů, se ak-
tuálně starají naši pracovníci, 
kteří po uzavření olympijské-
ho festivalu drží pohotovostní 
službu pro případ nenadálé si-
tuace. Ti mají k dispozici elek-
trické vozítko, se kterým objíž-
dějí a kontrolují všechna mís-
ta, kde jsou popelnice. K jezeru 
jsme před zahájením festiva-
lu umístili pětasedmdesát od-
padových nádob. Čtyřiadva-
cet o objemu 240 litrů a pade-
sát o objemu 120 litrů. Odpad 
z nich odvážíme šestkrát denně 
na jedno svozové místo a odtud 
ho třikrát denně odváží pope-
lářský vůz. Olympijský festival 
je velká a rozsáhlá sportovní ak-
ce, z čehož plyne velká návštěv-
nost a i velké množství vypro-
dukovaného odpadu.   

(nov)
„Olympijská parta“ z Technických služeb města Mostu. O čistotu a pořá-
dek se na festivalu u jezera Most stará každý den.

Lustry z Repre se budou restaurovat dva roky
Bude to zapeklitá a mravenčí práce 

MOST – Město Most nechává restaurovat skleněné lustry z kulturní-
ho domu Repre. Jedná se o dvě umělecká díla sklářského výtvarní-
ka a sochaře Vladimíra Procházky. Nelehkého úkolu se zhostí známý 
sklářský designér a restaurátor Jaroslav Bejvl ml.

V prvních dvou týdnech čer-
vence byly sňaty skleněné lustry 
z kulturního domu Repre, kte-
rý prochází komplexní rekon-
strukcí. Do Repre se lustry, jako  
jedny z mála uměleckých výtvo-
rů, vrátí zpět. Jedná se o dva tak 
zvané ramínkové lustry, jejichž 
autorem je umělec světové-
ho formátu Vladimír Procház-
ka. Jeho díla zdobí i sportov-
ní halu, ale i další budovy a sály 
v Mostě.  Při rekonstrukci spor-
tovní haly se lustr  také odborně 
sundal a vyčistil. Lustry v Repre 
ale vyžadují daleko namáhavěj-

ší a preciznější práci. Té se zhos-
tí známý český restaurátor a de-
signér Jaroslav Bejvl ml. Jak sám 
umělecký sklář potvrzuje, nebu-
de to prý nic snadného. 

Restaurovat se budou dva 
lustry. Menší, asi dvoumetro-
vý,  který se nacházel před ma-
lým sálem v Repre. Větší, v dél-
ce 18 metrů, složený ze 625 ku-
sů skleněných komponent, zdo-
bil foyer před velkým sálem. 

Samotné snímání lustrů by-
la pro restaurátorský tým doce-
la „fuška“. „Menší lustr jsme mě-
li sejmutý za dva dny a větší jsme 

snímali skoro týden. 
Šlo to složitě, proto-
že lustry jsou netra-
dičně konstruova-
né a řada kovových 
částí byla například 
svařovaná na mís-
tě při instalaci. Ně-
které části se musely 
zahřívat plamenem, 
aby se uvolnily. Tím, 
že dělám i nověj-
ší věci, tak se setká-
vám s ledasčím, člo-
věk se stale něče-
mu učí,” říká Jaro-
slav Bejvl. Samotné 
restaurování lust-

rů bude ale teprve představovat 
docela zapeklitý oříšek. „Lustry 
byly dělané tak trochu ´horkou 
jehlou´, takže bude nutné ně-
které jejich části dodělávat, jiné 
udělat úplně celé nové. Byly totiž 
sestaveny tak, že je nebylo mož-
no čistit a udržovat. Na rozbi-
té skleněné části budeme muset 
udělat šablony a podle nich vy-
tvarovat nové. Do lustrů dokon-
ce zatékalo, takže jsou tu i zre-
zivělé části. Bude s tím hodně 
práce. Jen kovové prvky budeme 
dělat rok. Celkově máme na re-
staurování dva roky, takže by to 
tak mohlo vyjít s tím, jak se bu-
de dokončovat rekonstrukce Re-
pre,“míní restaurátor.  

Lustr se nakonec vyčis-
tí. „Bude záležet, do jaké mí-
ry bude sklo znečištěné, někde 
je rez, proto budeme muset po-
užít i slabé chemikálie. Lustr 
se umyje jarovou vodou a ná-
sledně vyčistí, například tech-
nickým lihem. Dost často bývá 
sklo poškrábané, takže se bude 
muset na závěr ještě přeleštit,” 
dodává Jaroslav Bejvl. Jak sám 
odborník na sklo a design do-
dává, oceňuje snahu města, že 
si umí vážit umění a chce o ně 
pečovat. „Jsou to díla, která vět-
šinou zdobí budovy ze sedmde-
sátých let, které nejsou pro uží-
vání a tuto dobu přívětivé,“ do-
dává.                                    (sol)

Jen samotné sejmutí tak zvaného „ramínkového“ lustru byla docela fuška.

Restaurování lustru se ujal uznávaný sklářský 
designér Jaroslav Bejvl ml.

Marie Tilšarová



Světový den kojení
MOST – Na hradě Hněvín se 
koná 18. srpna od 9 do 17 ho-
din Světový den kojení.

Akce je určena pro všech-
ny, kdo podporují kojení. Na 
programu jsou přednášky, 
jarmark, laktační poraden-
ství. Nebude chybět dětský 
koutek a občerstvení. Více 
informací na www.svetovy-
denkojeni.cz.                 (nov)
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Netradiční prohlídka
Jezeří s baterkou

JEZEŘÍ – Kastelánka zámku 
Jezeří zve 24. srpna na dob-
rodružnou prohlídku příze-
mím zámku bez průvodce. 

Součástí okruhu je zámec-
ká kaple a sklepení se straši-
dly, zámecká stříbrnice, au-
dienční pokoj hraběte, pokoj 
alchymisty aj. Prodej vstupenek bude zahájen ve 21  hodin a poté 
bude umožněn i vstup do zámku. Prodej vstupenek bude ukončen 
ve 22.30 hodin, což je i čas posledního možného vstupu do zámku. 
Areál bude otevřen od 20 do 23 hodin. Plné vstupné je 160 Kč, sní-
žené 130 Kč, děti 50 Kč.                                                                  (nov)

V noci do kostela!
MOST - V  kostele Nanebevzetí Panny Marie v  Mostě se 24. srpna 
koná tradiční akce Národního památkového ústavu s názvem Hra-
dozámecká noc. 

Návštěvníci budou mít možnost projít si kostel při výjimečné ve-
černí atmosféře, poslechnout si výklad o historii kostela a také si za-
soutěžit o vzpomínkové suvenýry. Cílem hry bude uhádnout histo-
rické postavy, které budou představovat zaměstnanci  kostela. Ná-
vštěvníci se poté mohou zaposlouchat do nádherného zvuku mos-
teckých varhan, na něž zahraje pan varhaník Přemysl Kšica. Začátek 
prohlídky je v 19 hodin, poté bude vchod do kostela uzavřen, není 
možné vstupovat do kostela v průběhu prohlídky. Konec prohlídky 
bude cca ve 21 hodin. Tento čas je však pouze orientační. Vstupné 
je 160 Kč.                                                                                           (nov)

Znáte historické postavy? Hádat je můžete při noční prohlídce mostec-
kého kostela. 

Závodní okruh hostí historické motocykly
MOST – Na závodním okruhu Autodromu Most se ve dnech 
16. -  18. srpna předvedou historické motocykly.

Jezdci Moto Trophy soupe-
ří od dubna do října na jede-
nácti evropských závodních tra-
tích. Početné a pestré pole star-
tujících se do Mostu sjede druhý 
srpnový víkend. 

VYpSaNÉ TřÍDY:
European Classics und Moto 
TrophyGrand prix Zweitakt: 
GP 125, GP 250, GP 250 Open 
Klassik Zweitakt: GP 125, GP 
250, GP 350, GP Open
Klassik 83: 350, 500, 750, Open

Youngtimer: 400/4, 550/2, 
700/1 (cm³/Zylinder)
Supersport: SSP 600
Superbike: SBK-Klassik, SBK-
90, SBK-Open
Twins: TopTwin, BigTwin
Singles: Klassik, OpenMoto3, 
SSP 300 young Rider, young Bi-
ke
Marken Klassen: Honda Talent 
Challenge, BMW Boxer, MZ-
-CupSeitenwagen: SC 1, SC 2, 
SC 3, SC 4, SC Open
Regularity: R1, R2, R3       (nov)

Cestující se povozí v nových tramvajích a autobusech 
MOSTECKO – Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova má v plánu  
nákup šesti dlouhých bezbariérových tramvají. Pořizovat  bude 
i nové autobusy a sanitky.  

Obnovu vozového parku re-
alizuje dopravce každoročně. 
„V loňském roce jsme  pořídili 
4  nové  naftové  autobusy MHD, 
dva pro Most a dva pro Litvínov, 
dále dva patrové autobusy a jed-
no sanitní vozidlo. Na přelomu 
loňského a letošního roku probě-
hl také nákup prvního elektrobu-
su, jehož jízdní vlastnosti si cestu-
jící pochvalují a máme na něj po-
zitivní ohlasy,“ uvedl ředitel Do-
pravního podniku měst Mostu 
a Litvínova Daniel Dunovský.

Letos zakoupil dopravce ta-
ké devět starších kloubových au-
tobusů od Dopravního podniku 

Praha. „Tyto kloubové autobusy 
by měly být nasazeny do provozu 
v příštím roce jako náhradní au-
tobusová doprava během pláno-
vané výluky tramvajového pro-
vozu kvůli pokračujícímu projek-
tu modernizace tramvajové trati,“ 
doplnil ředitel. Během olympij-
ského festivalu využil dopravní 
podnik tyto autobusy také pro 
posílení dopravy. 

Na nové vozy a pohodlněj-
ší jízdu se mohou cestující těšit 
i v příštích letech. V plánu je totiž 
nákup nových tramvají. „Letos 
v dubnu jsme podepsali smlouvu 
s vysoutěženým dodavatelem na 

nákup šesti nových nízkopodlaž-
ních tramvají. Dodávku očekává-
me v první třetině roku 2026. Pů-
jde o dlouhé dvoučlánkové tram-
vaje EVO2 o délce 20 až 25 metrů. 
Projekt je financovaný z prostřed-
ků IROP s dotací ve výši zhru-
ba 85 procent,“ prozradil Daniel 
Dunovský a dodal, že v příštích 
letech by se měly nakoupit i další 
autobusy a sanitky. 

Dopravce v  minulosti přesta-
voval starší tramvaje T3 na typ 
Vario. Repasovat ale další již ne-
hodlá. „Průběžně probíhají gene-
rální opravy starších vozidel T3, 
jejichž součástí jsou i technická 
vylepšení a nový interiér pro ces-
tující,“ doplnil ředitel. 

V současné době provozu-
je Dopravní podnik měst Mos-

tu a Litvínova 91 autobusů, z to-
ho 81 jsou vozy MHD, 52 vozi-
del je pro Most a 29 pro Litvínov. 
Pět vozidel je určeno pro smluv-
ní zájezdovou dopravu - dva pa-
trové autobusy, jeden historický 
autobus a dva autobusy pro vý-
uku autoškoly. 

Tramvají je zhruba 50, při-
čemž většinu tvoří starší typy T3. 
„Do provozu se snažíme co nejví-
ce nasazovat nové a nízkopodlaž-
ní tramvajové vozy, kterých je cel-
kem deset,“ upřesnila mluvčí do-
pravního podniku Hana Syrová. 
Dopravce disponuje také 17 sa-
nitními vozy, které zajišťují zdra-
votní převozovou službu a no-
vě  provozují  dva taxíky Maxíky 
pro zvýhodněnou přepravu se-
niorů.                                      (sol)

Dopravní podnik rozšířil historickou sbírku
MOSTECKO – Dopravní podnik 
měst Mostu a Litvínova zakou-
pil další historický kousek – au-
tobus Škoda Karosa ŠL z roku 
1979. Autobusového „dědečka“ 
mohou lidé spatřit u jezera Most 
v rámci olympijského festivalu, 
ale i na Dnu otevřených dveří. 
Historické vozy si lze i prona-
jmout. 

Historický autobus zakoupil 
dopravce od soukromého vlast-
níka ze Znojma. Prohlédnout si 
ho zblízka mohla veřejnost za-
čátkem srpna v blízkosti pře-
sunutého kostela Nanebevzetí 
Panny Marie v Mostě, ale příle-
žitost bude také na Dni otevře-
ných dveří, který dopravní pod-
nik chystá letos v září – v době 
konání Mostecké slavnosti. 

Dopravní podnik vlastní další 
dvě historická vozidla - autobus 
Škoda 706RTO a tramvaj T5B6t. 
„Tento typ tramvaje je jediným 
exemplářem na světě,“ podotkla 
mluvčí mosteckého dopravního 
podniku Hana Syrová.

Historické vozy nabízí do-
pravce veřejnosti také k proná-
jmu pro významné příležitos-
ti, jako jsou svatby, firemní ak-
ce, přátelská setkání, apod. „Je 
o ně velký zájem,“ potvrdila Ha-
na Syrová a dodala, že doprav-
ní podnik pořádá speciální jíz-
dy a představuje tyto vozy lidem 

pravidelně u příležitosti vý-
znamných akcí, při důležitých 
výročích nebo v rámci fotosou-
těží. Podobným způsobem bude 
využíván i historický vůz Ško-
da Karosa. „Tento veterán pro-
šel částečnou rekonstrukcí, kte-
rou ještě postupně  v detailech 
a drobnostech  dokončujeme 
a zatím ještě není vše hotové. Po-
prvé jsme ho představili v rámci 
olympijského festivalu a využije-

me ho také jako stánek pro vlast-
ní prezentaci a pro pozvání ná-
vštěvníků na náš chystaný Den 
otevřených dveří,“ ujistila Hana 
Syrová.

Většina dopravních podni-
ků se pyšní nějakým historic-
kým kouskem ve svém vozovém 
parku. Tyto vozy bývají jedním 
z  hlavních lákadel při význam-
ných akcích. Dopravní podnik 
proto nezůstává pozadu. „Ke 

koupi jsme se rozhodli i z toho 
důvodu, že jsme tento typ au-
tobusu v minulosti v našem do-
pravním podniku provozovali. 
Starší generace ráda nostalgic-
ky zavzpomíná na časy minulé 
a pro současnou generaci a do-
pravní nadšence je to velká zají-
mavost.  Důvodem je i zachová-
ní historických hodnot, které ta-
to starší vozidla představují,“ do-
dala mluvčí.                           (sol)

Na závodním okruhu Autodromu Most opět zaburácí motorky, tento-
krát ty historické.

Po premiéře v rámci olympijského festivalu se autobus  veřejnosti opět ukáže při zářijovém Dni otevřených 
dveří dopravního podniku. Den otevřených dveří bude  v Mostě v sobotu 14. září 2024 od 9 do 12 
hod. v rámci Mostecké slavnosti jako dopolední předvoj. Termín akce v Litvínově je sobota 28. září 
2024 od 9 do 12 hod. v rámci Svatomichaelské slavnosti.

Mostem projede spanilá jízda tahačů
MOST - Vrchol závodní sezony na Autodromu Most se blíží. Tradiční 
mistrovství Evropy okruhových tahačů Czech Truck Prix zahájí spa-
nilá jízda městem.

Oblíbená spanilá jízda zá-
vodních vozů městem, se za-
stávkou na parkovišti za hlav-
ní poštou, se uskuteční ve čtvr-
tek 29. srpna. V 18 hodin se zde 
jezdci setkají s fanoušky, pro 
které budou připraveny auto-
gramiády a soutěže o zajímavé 
ceny. Na místě bude také mož-

né zakoupit zvýhodněné vstu-
penky. 

Samotný závod vypukne o ví-
kendu 30. srpna až 1. září. Sou-
běžně s trucky opět pojede série 
NASCAR Whelen Euro Series 
– s českým šampionem katego-
rie Euro NASCAR 2 Martinem 
Doubkem.  

Součástí programu prestižní-
ho šampionátu  je bohatý dopro-
vodný program. Na diváckém 
svahu čekají dětské návštěvní-
ky atrakce, soutěže o ceny, Bagr-
Park (vstupné podle ceníku 
BagrParku) a zábava v AutoGa-
lerii, kde je možnost hlídání za 
drobný poplatek. Závody bude 
možné sledovat i na  velkoploš-
né obrazovce v prostorách prv-
ní zatáčky závodního okruhu, 
kde budou pro diváky připra-

vena  nová místa k  sezení. Pro 
sportovce je na neděli po skoče-
ní programu připraven běh „Na 
dráze bez motoru“, dále ukázko-
vé kurzy bezpečné jízdy  a off-
road taxijízdy s vozy IVECO za 
účasti  dakarského šampiona 
Martina Macíka. Připraveny 
jsou i  taxijízdy s NASCAR  vo-
zy (za poplatek), dragster show, 
výstava amerických aut a výsta-
va s  exhibiční jízdou DAKAR 
vozů.                                    (nov)
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Městská policie: Neplatíš pokuty, nejezdíš!
Zabavování SPZ neplatičům funguje

MOST – Už téměř rok praktikuje Městská policie Most „bič“ na ne-
platiče pokut. Po vzoru některých ostatních měst jim strážníci jed-
noduše zabaví SPZ z jejich auta. Jak tato záležitost funguje a s jakým 
výsledkem, jsme se zeptali ředitele Městské policie Most Jaroslava 
Hrvola.

Od kdy systém zabavová-
ní SPZ za nezaplacené pokuty 
funguje a jak?

Systém jsme zavedli v dubnu  
2023. Funguje tak, že strážníci 
u každého přestupce kontrolu-
jí, zda není v evidenci osob s ne-
doplatkem vůči městu. Pokud 
zjistí, že řidič nebo provozovatel 
vozu nezaplatil splatnou pravo-
mocně uloženou pokutu za do-
pravní delikt spáchaný na území 
města Mostu, požadují na místě 
její uhrazení.

A pokud se tak nestane?
  V  případě, že řidič poku-

tu na místě v  hotovosti nebo 
kartou nezaplatí, strážníci jsou 
oprávněni mu zadržet registrač-
ní značky nebo zabránit odjez-
du vozidla tzv. botičkou. Pokud 

by řidič nadále řídil vozidlo bez 
registračních značek, hrozí mu 
pokuta a zákaz činnosti spočí-
vající v  zákazu řízení motoro-
vých vozidel, lidově „přijde o ři-
dičák“.

Jak na dlužníky tento“bič“ 
zabírá?

Hrozba zadržení vozidla je 
tvrdá a nepříjemná, ale  funguje. 
V 74 případech přestupci zapla-
tili pokutu na místě celou, ne-
bo její část, a poté si domluvi-
li splátkový kalendář. V 16 pří-
padech jsme museli přistoupit 
k zadržení registračních značek 
nebo zabránění odjezdu vozidla 
botičkou a v  9 případech jsme 
je již vrátili z  důvodu uhrazení 
dluhu. Díky těmto opatřením 
se nejen zvýšila vymahatelnost 

pravomocně ulože-
ných pokut, ale také 
disciplína některých 
řidičů, kteří opako-
vaně odmítali dodr-
žovat stanovená pra-
vidla. 

Dá se říci, že ne-
platiči začínají ze strachu 
z odebrání SPZ pokuty splá-
cet?

Rozhodne ano. Někteří pře-
stupci měli i desítky pokut, ne-
dělali si hlavu se s  ohledupl-

ným parkováním ani 
s placením pokut, 
protože jim v  pří-
padném exekučním 
řízení nebylo co za-
bavit. Najednou ti-
to recidivisté, které 
samozřejmě stráž-
níci již dobře znají, 

nejen řádně splácejí nastřáda-
né desetitisícové pokuty, na pře-
stupky v dopravě si dávají pozor 
a případné další pokuty někteří 
dokonce uhradí raději hned na 
místě.                                    (nov)

Od roku 2023 přistihli mostečtí strážníci 90 lidí s celko-
vým dluhem vůči městu ve výši více než 980 tis. Kč. Z té-
to částky bylo na místě uhrazeno 292 tis. Kč, na zbytek 
je uzavřen splátkový kalendář. Rekordman dluží městu 
148 tis. Kč, objevují se i částky v řádech desetitisíců.

Zákon umožňující celníkům, strážníkům, ale i policistům 
zabavovat řidičům registrační značky za neuhrazené po-
kuty začal platit vloni v lednu. Mezi prvními městy, které 
začaly tuto možnost využívat, byly severočeské Litomě-
řice, které následoval Litvínov.

Do škol i mateřinek se investuje přes sto milionů 
Nejvíc spolykají odborné učebny

MOST – Do mosteckých škol i mateřinek město letos investuje desít-
ky milionů korun. Nejvýznamnější prostředky putují na vybudová-
ní odborných učeben. Nově vybavené třídy potěší v novém školním 
roce žáky na 3., 4. a 8. základní škole. 

Na vybudování odborných 
učeben využívá město převáž-
ně dotace  z  IROP. Na 3. ZŠ si 
opravy a vybudování odbor-
ných učeben vyžádají 40 mil. 
Kč na 4.  ZŠ se investice vyšpl-
hají na bezmála 21 mil. Kč a na 
8. ZŠ spolykají odborné učebny 
a další práce 25,35 mil. Kč. „Pra-
cuje se i v dalších školách, napří-
klad 1. ZŠ dostane novou školní 
kuchyň za 8 milionů korun, re-
konstruuje se osvětlení na 18. ZŠ 
za 3 miliony korun a v mateřin-
ce v Hutnické vzniknou prostory 
pro dětskou skupinu za 14,3 mili-
onů korun,“ vyjmenovala mluv-
čí mosteckého magistrátu Klá-
ra Vydrová. V  ZUŠ F. L. Gass-
manna probíhá celková rekon-
strukce elektrorozvodů včetně 
výměny svítidel v pavilonu uče-
ben a kabinetů i na velkém sále.

Některé rozsáhlé práce bu-
dou pokračovat i po prázdni-
nách. „Až v listopadu se před-
pokládá dokončení rekonstruk-
ce v základní škole na 3. ZŠ, kde 

vzniká několik odborných uče-
ben a kabinetů. Žáci a učite-
lé je budou využívat pro výuku 
přírodních věd, dílen, výpočetní 
techniky nebo jako cvičnou ku-
chyňku. Do nových učeben bu-
de instalován nový nábytek a vy-
bavení pro výuku. Hendikepova-
ní získají bezbariérovou toaletu,“ 
uvedla mluvčí. Součástí prací 
je i výstavba venkovní učebny, 
oplocení areálu,  propojení po-
čítačů a jiných elektronických 
zařízení v  celém  areálu školy 
a dále  rekonstrukce sportoviště 
a atria. Náklady dosáhnou zhru-
ba 40 mil. Kč. 

Odborných učeben se dočka-
jí na 4. ZŠ, kde vyrůstají učeb-
ny chemie, přírodních věd, škol-
ního poradenského pracoviště 
a kabinety, a to včetně nábytku 
a dalšího vybavení a počítačo-
vého propojení. Rekonstruk-
cí prochází také sportoviště. Ta-
dy se předpokládá ukončení 
prací v říjnu a náklady zhruba 
21 mil.  Kč. 

V červnu se začalo s odborný-
mi učebnami na 8. ZŠ. Za zhru-
ba 25 mil. Kč tu vzniknou učeb-
ny pro výuku výpočetní techni-
ky, cizích jazyků, přírodních věd 
a kabinetů pro fyziku a chemii, 
dále dílny a bezbariérové WC. 
Ani tady nebude scházet no-
vý nábytek a vybavení do těch-
to tříd a kabinetů a provede se 
propojení počítačů. „I tady prá-
ce zasáhnou do školního roku, 

dokončení se předpokládá v  zá-
ří,“ dodala Klára Vydrová a do-
dala: „Odbornými učebnami jsou 
vybavené, s  výjimkou chanov-
ské 5.  ZŠ, všechny naše základ-
ní školy.“ 

Pracuje se také v Základní 
škole ve Svážné ulici. Tady se bu-
dou moci pochlubit novou škol-
ní kuchyní, v mateřince v Hut-
nické zase vzniknou prostory 
pro dětskou skupinu.            (sol) 

V červnu se začalo s odbornými učebnami na 8. ZŠ. Za zhruba 25 mil.Kč.

Mosteckou činohru čekají tři premiéry
MOST – Mosteckou činoherní scénu čekají v druhé polovině roku tři 
premiéry. Těšit se můžete na básnickou adaptaci Manon Lescaut, 
komedii Neperte se, prosím vás a jeden z nejslavnějších amerických 
muzikálů Hello, Dolly! 

První poprázdninovou pre-
miérou v režii Zbyňka Srby bude 
4. října básnická adaptace slavné 
milostné novely z 18. století Ma-
non Lescaut. Strhující i dojem-
ný příběh plný nádherných ver-
šů, intrik a mnohostranné lásky. 
Inscenace Manon Lescaut slibu-
je silný příběh v  intimním pro-
středí komorní Arény, „perlivé“ 
verše Vítězslava Nezvala, suges-
tivní hereckou práci a originální 
hudbu Vladimíra Franze. Jedná 

se o dílo určené jak večernímu 
publiku, tak obzvláště studen-
tům středních škol. Odehraje se 
na komorní Aréně. 

Další premiérou je Brilantně 
napsaná vztahová komedie o dě-
dictví, které padlo do (ne)správ-
ných rukou Neperte se, pro-
sím vás! Tři sourozenci se se-
tkají v advokátní kanceláři, aby 
si vyslechli otcovu poslední vů-
li, která skýtá nejedno překvape-
ní. Diváci zůstanou do posled-

ní chvíle napnuti, jak sourozen-
ci Abigail, Moše a Ben nastalou 
situaci vyřeší. V režii zkušeného 
Petra Svojtky se Korenova skvě-
lá hra promění v inscenaci urče-
nou všem, kteří mají rádi chyt-
ré komedie bez bulvárních po-
vrchností a stereotypů. Premiéra 
je naplánována na 18. října  na 
Velké scéně. 

Letošní divadelní sezónu uza-
vře premiéra jednoho z nejslav-
nějších amerických muzikálů, 
který se na mosteckých divadel-
ních prknech objeví vůbec po-
prvé. Komedii se skvělou swin-
govou hudbou určenou všem 
milovníkům hudebního diva-

dla uvidíte v režii Pavla Ondru-
cha 20. prosince na Velké scéně. 
Hrdinka muzikálu Hello, Dolly! 
Dolly Leviová žije na předměstí 
New yorku, a protože je to žen-
ská od rány, živí se jako dohazo-
vačka. Zkrátka domlouvá růz-
ným lidem sňatky. A jednoho 
dne se rozhodne najít partnerku 
bohatému a nepříliš excentric-
kému vdovci Horáci Vandergel-
derovi. Seznamuje ho s různými 
dámami a pochopitelně dostá-
vá Horáce i samu sebe do lecja-
kých humorných i trapných situ-
ací. A podle očekávání postupně 
zjišťuje, že Horác jí není tak úpl-
ně lhostejný.                            (nov)

Jaroslav Hrvol

Na neplatiče pokut přece jen něco funguje!

zpravodajství 9. srpna 2024 5DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

Městská policie: Neplatíš pokuty, nejezdíš!
Zabavování SPZ neplatičům funguje

MOST – Už téměř rok praktikuje Městská policie Most „bič“ na ne-
platiče pokut. Po vzoru některých ostatních měst jim strážníci jed-
noduše zabaví SPZ z jejich auta. Jak tato záležitost funguje a s jakým 
výsledkem, jsme se zeptali ředitele Městské policie Most Jaroslava 
Hrvola.

Od kdy systém za-
bavování SPZ za ne-
zaplacené pokuty 
funguje a jak?

Systém jsme za-
vedli v dubnu  2023. 
Funguje tak, že stráž-
níci u každého pře-
stupce kontrolují, zda 
není v evidenci osob s nedoplat-
kem vůči městu. Pokud zjistí, že 
řidič nebo provozovatel vozu 
nezaplatil splatnou pravomocně 
uloženou pokutu za dopravní 
delikt spáchaný na území měs-
ta Mostu, požadují na místě je-
jí uhrazení.

A pokud se tak nestane?
 V případě, že řidič pokutu na 

místě v  hotovosti nebo kartou 
nezaplatí, strážníci jsou opráv-

něni mu zadržet re-
gistrační značky ne-
bo zabránit odjez-
du vozidla tzv. botič-
kou.  Pokud by řidič 
nadále řídil vozi-
dlo bez registračních 
značek, hrozí mu po-
kuta a zákaz činnosti 

spočívající v  zákazu řízení mo-
torových vozidel, lidově „přijde 
o řidičák“.

Jak na dlužníky tento“bič“ 
zabírá?

Hrozba zadržení vozidla je 
tvrdá a nepříjemná, ale  funguje. 
V 74 případech přestupci zapla-
tili pokutu na místě celou, ne-
bo její část, a poté si domluvi-
li splátkový kalendář. V 16 pří-
padech jsme museli přistoupit 

k zadržení registračních značek 
nebo zabránění odjezdu vozidla 
botičkou a v  9 případech jsme 
je již vrátili z  důvodu uhrazení 
dluhu. Díky těmto opatřením 
se nejen zvýšila vymahatelnost 
pravomocně uložených pokut, 
ale také disciplína některých ři-
dičů, kteří opakovaně odmíta-
li dodržovat stanovená pravidla. 

Dá se říci, že neplatiči začí-
nají ze strachu z odebrání SPZ 
pokuty splácet?

Rozhodne ano. Někteří pře-
stupci měli i desítky pokut, ne-
dělali si hlavu se s ohleduplným 
parkováním ani s placením po-
kut, protože jim v  případném 
exekučním řízení nebylo co za-
bavit. Najednou tito recidivisté, 
které samozřejmě strážníci již 
dobře znají, nejen řádně splácejí 
nastřádané desetitisícové poku-
ty, na přestupky v dopravě si dá-
vají pozor a případné další po-
kuty někteří dokonce uhradí ra-
ději hned na místě.             (nov)

Od roku 2023 přistihli mostečtí strážníci 90 lidí s celko-
vým dluhem vůči městu ve výši více než 980 tis. Kč. Z té-
to částky bylo na místě uhrazeno 292 tis. Kč, na zbytek 
je uzavřen splátkový kalendář. Rekordman dluží měs-
tu 148 tis. Kč, objevují se i částky v řádech desetitisíců.

Zákon umožňující celníkům, strážníkům, ale i policis-
tům zabavovat řidičům registrační značky za neuhraze-
né pokuty začal platit vloni v lednu. Mezi prvními měs-
ty, které začaly tuto možnost využívat, byly severočeské 
Litoměřice, které následoval Litvínov.

Do škol i mateřinek se investuje přes sto milionů 
Nejvíc spolykají odborné učebny

MOST – Do mosteckých škol i mateřinek město letos investuje desít-
ky milionů korun. Nejvýznamnější prostředky putují na vybudování 
odborných učeben. Nově vybavené třídy potěší v novém školním roce 
žáky na 3., 4. a 8. základní škole. 

Na vybudování odborných 
učeben využívá město převáž-
ně dotace  z  IROP. Na 3. ZŠ si 
opravy a vybudování odbor-
ných učeben vyžádají 40 mil. 
Kč na 4.  ZŠ se investice vyšpl-
hají na bezmála 21 mil. Kč a na 
8. ZŠ spolykají odborné učebny 
a další práce 25,35 mil. Kč. „Pra-
cuje se i v dalších školách, napří-
klad 1. ZŠ dostane novou školní 
kuchyň za 8 milionů korun, re-
konstruuje se osvětlení na 18. ZŠ 
za 3 miliony korun a v mateřin-
ce v Hutnické vzniknou prostory 
pro dětskou skupinu za 14,3 mili-
onů korun,“ vyjmenovala mluv-
čí mosteckého magistrátu Klá-
ra Vydrová. V  ZUŠ F. L. Gass-
manna probíhá celková rekon-
strukce elektrorozvodů včetně 
výměny svítidel v pavilonu uče-
ben a kabinetů i na velkém sále.

Některé rozsáhlé práce bu-
dou pokračovat i po prázdni-
nách. „Až v listopadu se před-
pokládá dokončení rekonstruk-
ce v základní škole na 3. ZŠ, kde 

vzniká několik odborných uče-
ben a kabinetů. Žáci a učite-
lé je budou využívat pro výuku 
přírodních věd, dílen, výpočetní 
techniky nebo jako cvičnou ku-
chyňku. Do nových učeben bu-
de instalován nový nábytek a vy-
bavení pro výuku. Hendikepova-
ní získají bezbariérovou toaletu,“ 
uvedla mluvčí. Součástí prací 
je i výstavba venkovní učebny, 
oplocení areálu,  propojení po-
čítačů a jiných elektronických 
zařízení v  celém  areálu školy 
a dále  rekonstrukce sportoviště 
a atria. Náklady dosáhnou zhru-
ba 40 mil. Kč. 

Odborných učeben se dočka-
jí na 4. ZŠ, kde vyrůstají učeb-
ny chemie, přírodních věd, škol-
ního poradenského pracoviště 
a kabinety, a to včetně nábytku 
a dalšího vybavení a počítačo-
vého propojení. Rekonstrukcí 
prochází také sportoviště. Tady 
se předpokládá ukončení pra-
cí v říjnu a náklady zhruba 21 
mil. Kč. 

V červnu se začalo s odborný-
mi učebnami na 8. ZŠ. Za zhru-
ba 25 mil. Kč tu vzniknou učeb-
ny pro výuku výpočetní techni-
ky, cizích jazyků, přírodních věd 
a kabinetů pro fyziku a chemii, 
dále dílny a bezbariérové WC. 
Ani tady nebude scházet no-
vý nábytek a vybavení do těch-
to tříd a kabinetů a provede se 
propojení počítačů. „I tady prá-
ce zasáhnou do školního roku, 

dokončení se předpokládá v  zá-
ří,“ dodala Klára Vydrová a do-
dala: „Odbornými učebnami jsou 
vybavené, s  výjimkou chanov-
ské 5.  ZŠ, všechny naše základ-
ní školy.“ 

Pracuje se také v Základní 
škole ve Svážné ulici. Tady se bu-
dou moci pochlubit novou škol-
ní kuchyní, v mateřince v Hut-
nické zase vzniknou prostory 
pro dětskou skupinu.            (sol) 

V červnu se začalo s odbornými učebnami na 8. ZŠ. Za zhruba 25 mil.Kč.

Rada města Mostu dne 26. 7. 2024  
vyhlašuje konkursní řízení  

na obsazení vedoucího pracovního místa 

ředitele/ 
ředitelky

Základní školy, Most, U Stadionu  
1028, příspěvkové organizace

v souladu s ustanovením § 166 odst. 2 a odst. 3 zákona 
č.  561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyš-
ším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění 
pozdějších předpisů a v souladu s ustanovením § 3 vyhlášky 
č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkurs-
ních komisích, ve znění vyhlášky č. 107/2019 Sb.

Požadavky: 
• odborná kvalifikace a předpoklady pro výkon činnosti ře-

ditele/ředitelky podle zákona č. 563/2004 Sb., o peda-
gogických pracovnících a o změně některých zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů

• znalost problematiky řízení školství a školských předpisů
• organizační a řídicí schopnosti
• občanská a morální bezúhonnost
• plná svéprávnost
• zdravotní způsobilost
• znalost českého jazyka.

Ke konkursnímu řízení je nutno doložit tyto doklady:
• přihlášku s uvedením adresy, datové schránky nebo adre-

sy elektronické pošty, na kterou bude odeslána pozvánka
• doklady o získání odborné kvalifikace (v případě vyso-

koškolského vzdělání předložit diplom včetně vysvědčení 
o státní závěrečné zkoušce)

• strukturovaný profesní životopis 
• doklad o průběhu zaměstnání a délce pedagogické pra-

xe včetně pracovního zařazení potvrzený posledním za-
městnavatelem

• koncepci rozvoje školy v maximálním rozsahu do 5 stran 
strojopisu 

• motivační dopis v rozsahu jedné stránky formátu A4
• výpis z rejstříku trestů (ne starší 90 dnů) nebo doklad 

o jeho vyžádání
• lékařské potvrzení o způsobilosti k výkonu činnosti ředi-

tele základní školy (ne starší 2 měsíců)
• písemný souhlas se zpracováním osobních údajů pro 

účely tohoto konkursního řízení ve smyslu zákona č. 
110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Přihlášku, životopis, koncepci rozvoje školy a souhlas se zpra-
cováním osobních údajů vlastnoručně podepsat.

Všechny doklady musí být v originále nebo úředně ověřené 
kopie. Náklady, které vzniknou účastí na konkursním říze-
ní, nese uchazeč. Předpokládaný nástup na vedoucí pracovní 
místo ředitele/ředitelky: 1. 2. 2025
Platové zařazení: v souladu s příslušnými platovými předpisy.

Lhůta pro podání přihlášek do konkursního řízení:
Přihlášku je třeba doručit písemně v termínu do 30. 9. 2024 do 
12 hodin, v zalepené obálce opatřené označením „NEOTEVÍ-
RAT – Konkursní řízení Základní školy, Most, U Stadionu 1028, 
příspěvkové organizace.“

Způsob podání přihlášek do konkursního řízení:
• osobně v podatelně Magistrátu města Mostu,
• písemně na adresu:  

Magistrát města Mostu
odbor školství, kultury a sportu
Radniční 1/2
434 69 Most

Mosteckou činohru čekají tři premiéry
MOST – Mosteckou činoherní scénu čekají v druhé polovině roku tři 
premiéry. Těšit se můžete na básnickou adaptaci Manon Lescaut, 
komedii Neperte se, prosím vás a jeden z nejslavnějších amerických 
muzikálů Hello, Dolly! 

První poprázdninovou pre-
miérou v režii Zbyňka Srby bude 
4. října básnická adaptace slavné 
milostné novely z 18. století Ma-
non Lescaut. Strhující i dojem-
ný příběh plný nádherných ver-
šů, intrik a mnohostranné lásky. 
Inscenace Manon Lescaut slibu-
je silný příběh v  intimním pro-
středí komorní Arény, „perlivé“ 
verše Vítězslava Nezvala, suges-
tivní hereckou práci a originální 
hudbu Vladimíra Franze. Jedná 

se o dílo určené jak večernímu 
publiku, tak obzvláště studen-
tům středních škol. Odehraje se 
na komorní Aréně. 

Další premiérou je Brilantně 
napsaná vztahová komedie o dě-
dictví, které padlo do (ne)správ-
ných rukou Neperte se, pro-
sím vás! Tři sourozenci se se-
tkají v advokátní kanceláři, aby 
si vyslechli otcovu poslední vů-
li, která skýtá nejedno překvape-
ní. Diváci zůstanou do posled-

ní chvíle napnuti, jak sourozen-
ci Abigail, Moše a Ben nastalou 
situaci vyřeší. V režii zkušeného 
Petra Svojtky se Korenova skvě-
lá hra promění v inscenaci urče-
nou všem, kteří mají rádi chyt-
ré komedie bez bulvárních po-
vrchností a stereotypů. Premiéra 
je naplánována na 18. října  na 
Velké scéně. 

Letošní divadelní sezónu uza-
vře premiéra jednoho z nejslav-
nějších amerických muzikálů, 
který se na mosteckých divadel-
ních prknech objeví vůbec po-
prvé. Komedii se skvělou swin-
govou hudbou určenou všem 
milovníkům hudebního diva-

dla uvidíte v režii Pavla Ondru-
cha 20. prosince na Velké scéně. 
Hrdinka muzikálu Hello, Dolly! 
Dolly Leviová žije na předměstí 
New Yorku, a protože je to žen-
ská od rány, živí se jako dohazo-
vačka. Zkrátka domlouvá růz-
ným lidem sňatky. A jednoho 
dne se rozhodne najít partnerku 
bohatému a nepříliš excentric-
kému vdovci Horáci Vandergel-
derovi. Seznamuje ho s různými 
dámami a pochopitelně dostá-
vá Horáce i samu sebe do lecja-
kých humorných i trapných situ-
ací. A podle očekávání postupně 
zjišťuje, že Horác jí není tak úpl-
ně lhostejný.                            (nov)

Jaroslav Hrvol
Na neplatiče pokut přece jen něco funguje!
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Zážitek v Johann W
se someliérem

TŘEBÍVLICE - Vinařství Johann W 
zve k jedinečnému zážitku se so-
meliérem. 

Přijďte si vychutnat nejednu 
sklenku lahodného vína v honos-
ných prostorách zámeckého vi-
nařství. Posedět si můžete v salón-
ku Ulrika nebo na venkovní terase 
s výhledem do okolí s pohostinným 
zázemím pro relaxaci a pohodu. 

Vinařství Johann W leží v  ma-
lebném kraji Českého středohoří, 
v  Třebívlicích. Jeden z  nejstarších 
vinařských regionů v Čechách  navazuje na mnohasetletou tradici 
litoměřických vín, která lze zakoupit v místní vinotéce i na e-shopu. 
Otevřeno je pondělí – pátek od 10 do 17 hodin, sobota – neděle od 
10 do 16 hodin. Tel: 733 532 096.                                                   (nov)

Smuteční síň se posouvá na neurčito
LITVÍNOV – Projekt na novou 
obřadní budovu na Městském 
hřbitově v  Litvínově se měl do-
končit letos. Do „hry“ ale vstou-
pily státní orgány a celý proces 
se zatím posouvá na neurčito.  

Současná smuteční síň na 
městském hřbitově je už za ze-
nitem. Město má proto už ně-
kolik let v plánu vybudovat zde 
novou. U plánů zatím ale zů-
stává. Původní návrhy počíta-
ly s tím, že síň měla opticky le-
vitovat. Pak se zvolila technicky 
přijatelnější varianta. Stávající 
objekt se měl zdemolovat a no-
vá budova měla být podsklepe-
ná, s výtahem a chladicími boxy. 
„Projekt nové smuteční síně neu-
snul. Řešila se demolice součas-
né budovy se stavebním úřadem. 
Mezitím se vyskytly komplika-
ce s podložím, které bylo dost ne-
stabilní. Nicméně síň se projek-
tuje, i když nebude podle původ-
ních plánů. Podsklepená budova 
s chladicími boxy a dalším vyba-
vením by si vyžádala enormní 
náklady. Rozsah jsme proto zre-
dukovali. Chladicí boxy nejsou 
potřeba. Je to spíše záležitost po-
hřebních agentur. Objekt by měl 
mít pouze nadzemní patro,“ uve-
dl litvínovský místostarosta Ka-
rel Rosenbaum. 

Projekt na novou smuteční 
síň měl být dokončen letos. Do 
procesu ale vstoupila společnost 
ČEZ, která požaduje uzavřít 
smlouvu na provedení přelož-
ky nízkého napětí. „Vzhledem 
k tomu, že plánovanou stavbou 
projekt zasahuje i do pozem-
ků Státního pozemkového úřa-
du, požaduje Úřad vypořádá-
ní vlastnických vztahů, tedy od-
kup, výměnu či převod, což stej-
ně jako v případě ČEZu vyžaduje 

schválení všemi dotčenými orgá-
ny města. Proto nyní nelze určit 
přesné datum dokončení projek-
tové dokumentace,“ informoval 
mluvčí litvínovské radnice Pe-
tr Lenc.

S novou smuteční síní se mů-
že začít, až bude mít město pro-
jekt a stavební povolení. Poté se 
vyhlásí výběrové řízení na zho-
tovitele. „Vše bude záležet na 
rozhodnutí vedení města, které 
zohlední časovou a finanční ná-
ročnost celé akce,“ dodal mluvčí. 
Pokud bude  k dispozici vhodný 
dotační titul, město město bude 
o dotaci na výstavbu smuteční 
síně usilovat.

 Do té doby probíhají ve stá-
vajícím objektu údržbářské prá-
ce a opravy. „Od loňského roku 

probíhaly ve 
smuteční síni 
drobné opra-
vy, položil se 
nový koberec, 
opravil se ka-
tafalk a insta-
lovala se ta-
ké nová stá-
lá květino-
vá výzdoba,“ 
v y j m e n o -
val mluvčí. Letos byla dokon-
čena z loňského roku plánova-
ná oprava velké vstupní brány 
a v druhé polovině roku násle-
dovala oprava boční branky.

Na Městském hřbitově v Lit-
vínově je obsazeno na 3 700 
hrobových míst. Volných jich je 
zhruba na dvě stě. Stejný počet 

volných je i urnových míst. Ko-
lumbární okénka jsou všechna 
obsazená. V  pořadníku evidu-
jí technické služby na 150 žada-
telů. Město počítá i s rozšiřová-
ním kolumbáriích zdí, na které 
se nyní zpracovává projektová 
dokumentace.                 

 (sol) 

Původní návrhy počítaly s tím, 
že síň měla opticky levitovat.

Současná smuteční síň na městském hřbitově pomalu, ale jistě dosluhuje. 

Lustry z „obřadky“ jsou zrestaurované
Možná se přemístí do Sokolovny 

LITVÍNOV – Uznávaný sklářský 
designér a restaurátor Jaroslav 
Bejvl ml. dokončil restaurování 
dvou skleněných lustrů, které 
visely  v litvínovské obřadní 
síni, dnes již v nové zasedací 
místnosti, kde se konají zase-
dání rady města nebo zastupi-
telů. 

Město Litvínov oslovilo Jaro-
slava Bejvla, který na lustry zho-
tovil odborný posudek. Z  ně-
ho vyplynulo, že se jedná o vý-
znamná umělecká díla, jejichž 
autorem je architekt Milan Ma-
těj. „Jsem rád, že ani tyto lust-
ry neskončily v propadlišti dě-
jin. Mají totiž také svou význam-
nou hodnotu, nejen tu materi-
ální, ale především uměleckou,“ 
podotkl restaurátor. V tuto chví-
li jsou lustry hotové a zatím ulo-
ženy. „Zvažuje se jejich umístění 
do Sokolovny,“ prozradila jednu 
z možných variant litvínovská 
místostarostka Květuše Hellmi-
chová.                                  

   (sol)

Snímek z bývalé obřadní síně litvínovské radnice, který si restaurátor 
pořídil pro odborný posudek k umělecké hodnotě lustrů. Vyjádření Ja-
roslava Bejvla na jeho osobním Facebooku hovoří za vše.

Z Facebooku Jaroslava Bejvla  20. března 2023
Na začátku ledna jsem byl osloven litvínovskou radnicí, zda bych mohl vypracovat odbor-
ný posudek na lustry, které mají v obřadní síni ... snad prý Roubíček. Když jsem světla vi-
děl, bylo jasné, že se o Reného Roubíčka nejedná. Začala poměrně dlouhá práce s dohle-
dáváním informací, abychom nakonec mohli se 100% určitostí za autora označit architek-
ta Milana Matěje 1980, ostravského tvůrce, který má „na svědomí“ řadu realizací jak na 
Moravě, tak v Čechách, ale i v zahraničí. I když řada realizací osvětlovadel má průměrnou 
kvalitu (svítidla z masivních, kovových konstrukcí a opálovými koulemi), tak litvínovská 
osvětlovadla jsou TOP! Mají např. své sourozence v hotelu Metropol ve Slezské Ostravě. 
Z realizací, které jsem dohledal, je Matějovou nejhodnotnější osvětlovadlo pro velvysla-
nectví BLR v Praze  z roku 1984. I kdyby Milan Matěj udělal pouze tyto 3 realizace svítidel, 
tak by to stálo za jejich publikování a zachování. Na svou dobu šel přes technologické li-
mity zpracování daného materiálu, technického skla, kterému dával volnost a formoval 
jej do výtvarných instalací. Nyní mám na stole přípravu restaurátorského záměru a začí-
náme renovovat!!!“.
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„Mamut“ upraví led do TOP kvality
LITVÍNOV – Město pořídilo novou techniku k úpravě ledu na Zimním 
stadionu Ivana Hlinky.  Nový WM MAMMOTH „strčí do kapsy“ dosa-
vadní technologie. Jde o nejmodernější rolbu, která je momentálně 
u nás na trhu k dispozici. 

Rolbu k  úpravě ledu WM 
MAMMOTH pořídilo město 
Litvínov za zhruba 3,6 mil. Kč 
bez DPH. Nahradila elektric-
kou rolbu EVO II, která slou-
žila na horní ledové ploše. Na 
spodním, tréninkovém stadio-
nu upravovala led rolba EVO-
LUTION B s pohonem v kombi-
naci benzin – propan se šestivál-
covým motorem Mustang. Ten 
už ale dosloužil. Na spodní sta-
dion nyní zamíří EVO II a horní 
ledovou plochu zimního stadio-
nu bude upravovat WM MAM-
MOTH. „Jde o nejnovější techno-
logii, která je na trhu. V celé ČR 
je prodáno cca 70 modelů,“ uvedl 
technický manažer prodeje fir-
my ICETECHNIK.CZ s.r.o. Pe-
tr Fiala. Modernější technologie 
by měla kvalitněji připravovat 
ledovou plochu, bude mít vyš-

ší výkon a lepší technické vlast-
nosti než dosavadní rolba. „WM 
MAMMOTH má propracova-
nější support. Na ledě by to mělo 
být rozhodně poznat. Je to TOP, 
co v současné době výrobce nabí-
zí. Životnost je zhruba od 15 do 
20 let. Lithiová baterie by měla 
přežít i stroj. Rolba je vybavena 
přední a zadní kamerou a vodní 
sprchou. Má digitální nastavení 
hloubky řezu ledu a rovněž i digi-
tální nastavení boční frézy. Je vý-
konnější, modernější. Má 1 350li-
trovou nádrž na vodu, což je pod-
statně větší objem než stávající 
rolby. Rozdíl ve srovnání s před-
chozími stroji by měl být proto 
výrazný,“ uvedl Petr Fiala. 

Rolbu EVO I pořizovalo měs-
to v  roce 2008. Elektrická EVO 
II se pořizovala o deset let poz-
ději, tedy v roce 2018. 

V  současné době se na zim-
ním stadionu provádí běžná 
údržba. „Kromě klasické údržby 
na stadionu proběhla i odstávka 
strojovny a veškeré revize na za-
řízeních. Na spodním parkoviš-
ti se položil nový asfalt a nově se 
také nalajnovalo. V současné do-

bě se také připravuje projektová 
dokumentace na velkou rekon-
strukci celého zimního stadio-
nu. Hotova by měla být do kon-
ce příštího roku,“ doplnil litví-
novský místostarosta Karel Ro-
senbaum. 

(sol) 

Rolbu k úpravě ledu WM MAMMOTH pořídilo město Litvínov za zhruba 
3,6 mil. Kč bez DPH. Jde o nejnovější technologii, která je u nás na trhu.

Nadace ORLEN Unipetrol pomáhá léčit orly
LITVÍNOV -  Nadace ORLEN Unipetrol spolupracuje s Českým sva-
zem ochránců přírody. Také díky této podpoře se ornitologům ze 
záchranné stanice v Huslíku u Poděbrad podařilo uzdravit a vrátit 
do volné přírody zraněnou samici orla mořského. GPS monitoring 
navíc umožní sledovat její pohyb.

„Jsme rádi, že můžeme společ-
ně s  ornitology ze záchranných 
stanic pomáhat zhruba 30 orlům 

a sokolům, kterým osud nepřál. 
Díky odborné pomoci je mož-
né tyto dravce v  mnoha přípa-

dech plně vyléčit, a dokonce i vy-
pustit zpět do volné přírody,“ ří-
ká k  podpoře Českého svazu 
ochránců přírody Lucie Pražá-
ková, ředitelka Nadace ORLEN 
Unipetrol. Vloni se do záchran-
né stanice Huslík dostala sami-
ce orla mořského, která utrpě-
la krvavou nekrotickou ránu na 
pařátu způsobenou elektrickým 
vedením. Zraněná a vysílená sa-
mice nebyla schopna létat a by-
la odkázána na krmení od sam-
ce, který ji hlídal. 

O zraněnou samici se posta-
rali ornitologové ze  záchranné 
stanice Pasíčka v Boru u Skutče, 
která disponuje dostatečně vel-
kou voliérou a jejímž posláním 
je záchrana zvířat z volné příro-
dy na území Pardubického kraje 
a realizace ekovýchovných pro-
gramů pro děti, mládež i dospě-
lé. Po deseti měsících intenziv-
ní péče mohli ornitologové pl-
ně uzdravenou samici vypustit 

zpět do volné přírody. Za po-
mocí speciálních GPS je možné 
osud orlice dále sledovat. Ny-
ní se pohybuje blízko místa, kde 
byla zraněná nalezena – v oko-
lí Žehušické obory. Tato chráně-
ná přírodní památka se nachází 
v okrese Kutná Hora a je známa 
unikátním chovem bílých jele-
nů. „V rámci naší činnosti usku-
tečňujeme celou řadu programů 
od odborných aktivit a vědecké 
práce až po preventivní, osvěto-
vou a výchovnou činnost. Jsme 
velmi rádi, že nově spolupracu-
jeme také s Nadací ORLEN Uni-
petrol, která v  našich záchran-
ných stanicích podporuje léčbu 
orlů a sokolů,“ říká Petr Stýblo, 
ředitel Českého svazu ochrán-
ců přírody, a dodává: „Pokud je 
to možné, snažíme se divoce žijí-
cí zvířata, která se do našich zá-
chranných stanic dostanou, po 
vyléčení a jejich úplném zotave-
ní vracet zpět do přírody.“  (nov)

Noční prohlídka
LITVÍNOV - 

Do zámku Vald-
štejnů se 23. srp-
na můžete vydat 
na noční prohlídku 
výstavy a předsta-
vení Sen v Sargaso-
vém moři. Prohlíd-
ka začíná ve 21 ho-
din, rezervace se 
přijímají na tel. čís-
te: 603 151 600. 

(nov)

VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

Výstava Global Hrabal
LITVÍNOV – V litvínov-

ské knihovně je k vidění pu-
tovní výstava „Global Hrabal 
aneb Hrabal světový“ k pří-
ležitosti 110. výročí naroze-
ní Bohumila Hrabala.  Výsta-
va prezentuje grafické pojetí 
knižních obálek z různých ze-
mí, čímž připomíná globální 
dosah Hrabalova díla. Výsta-
va potrvá do 23. srpna.   (nov)

Ministerstvo zahájilo proces CHKO Krušné hory
KRUŠNÉ HORY – Ministerstvo životního prostředí zahájilo proces vy-
hlášení chráněné krajinné oblasti Krušné hory. S rozlohou 1 200 km2 
to bude největší chráněné území v České republice.

Vyhlášení CHKO Krušné ho-
ry ministerstvo plánuje v polovi-
ně roku 2026. Nyní běží čas pro 
odevzdání připomínek a po je-
jich zpracování úřady připraví 
samotné nařízení vlády. Už za-
čátkem července ministr život-
ního prostředí Petr Hladík v Já-
chymově oznámil, že se podařilo 
přesvědčit starosty naprosté vět-
šiny obcí, aby s novou chráněnou 
zónou souhlasili. Proti vyhlášení 
CHKO je naopak radnice Božího 
Daru, která argumentuje napří-
klad zpomalením povolovacích 
procesů a omezením těžby dřeva.

Celá chráněná oblast povede 
od Kraslic v Karlovarském kraji 

až po děčínský Sněžník na seve-
rovýchodě Ústeckého kraje. Roz-
členěna bude do čtyř zón podle 
stupně ochrany. Krušné hory se 
v posledních pětatřiceti letech 
změnily ze zdevastovaných le-
sů a planin na zdravou, výjimeč-
nou a překrásnou krajinu vyhle-
dávanou turisty. Některé obce si 
stěžují, že turistů je zde až příliš, 
s čímž souvisí nepořádek a vel-
ké množství aut.  CHKO by po-
dle obcí mohla do této situace 
vnést nová pravidla. Po schválení 
se Krušné hory stanou již sedm-
advacátou chráněnou krajinnou 
oblastí v Česku. 

(nov)

Po vyhlášení CHKO se Krušné hory stanou sedmadvacátou a největší 
chráněnou krajinou v naší republice.                       (Foto: Tomáš Mundok)

V rámci spolupráce se záchranáři podporuje Nadace ORLEN Unipetrol  
také pomoc orlům a sokolům, kteří se jako zranění dostali do některé ze 
záchranných stanic, kterou ČSOP sdružuje. 
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MSSS má FAQ
MOST - Městská 
správa sociálních 
služeb v Mostě 
má na svém webu 
novinku. Najdete 
zde často kladené 
otázky a samo-
zřejmě odpovědi 
na ně.

„Spustili jsme 
dlouho připravo-
vanou sekci FAQ, 
což je zkratka pro 
Frequently Asked 
Questions - což se 
dá volně přeložit 
jako ‚Často kladené otázky‘. Nová sekce je 
navržena tak, aby poskytla veřejnosti snad-
ný přístup právě k odpovědím na tyto otáz-
ky týkajících se našich služeb,“ vysvětluje 
ředitel MSSS Most Luboš Trojna.

Sekce FAQ je dostupná na www.msss-
-most.cz pod novou dlaždicí a zahrnu-
je veškeré důležité informace a postupy 
od podávání žádostí o služby MSSS, přes 
platební podmínky, až po detaily o každo-
denním životě v zařízeních MSSS. Sekce je 
s ohledem na své určení přístupná na pou-
hé jedno kliknutí v úvodním menu našeho webu. „Městská správa 
sociálních služeb v Mostě  poskytuje kvalitní péči a podporu nejen se-
niorům, ale také  dalším potřebným osobám. Naším cílem je zlep-
šit kvalitu života našich klientů a zajistit, aby se u nás cítili bezpečně 
a pohodlně,“ dodává ředitel.                                                             (nov)

Přestřelka mezi ekology a výrobcem energie 
Ve výměně názorů bodují energetici

MOST – Tiskový mluvčí 
Greenpeace Lukáš Hrábek 
a Petr Dušek, který spolupracu-
je s výrobcem energie, skupinou  
Sev.en Česká energie, se pustili 
do slovní přestřelky, ve které 
měl Petr Dušek navrch. Ekolo-
gové prominou, ale Petr Dušek 
prokázal více základních zna-
lostí z energetiky, chemie a fyzi-
ky, a jak se tak říká, Greenpeace 
si „namazal na chleba“. Ve vý-
měně názorů šlo o provoz Elek-
trárny Počerady nedaleko Mos-
tu, která vyrábí energii z uhlí 
z mosteckého lomu Vršany. 

V hlavní roli výjimka 
na rtuť

Lukáš Hrábek se obul do pro-
vozu Elektrárny Počerady kvů-
li výjimce na rtuť. Proti výjim-
ce obou elektráren ze skupiny 
Sev.en Česká energie, té v Poče-
radech i ve Chvaleticích, se eko-
logové odvolávají, a kompliku-
jí tak práci úředníkům i energe-
tikům. „Představte si, že vezme-
te auto na technickou a naměří 
vám víc než dvojnásobek emi-
sí, které stanovuje zákon. Řekne-
te si, že to nevadí a budete jezdit 
dál? Vy nejspíš ne, ale je tu jed-
na firma, která přesně tohle udě-
lala - uhelná Elektrárna Poče-
rady. Emisní limity pro vypouš-
tění škodlivin do ovzduší nepla-
tí jen pro osobní auta, ale i pro 
velké průmyslové znečišťovate-
le. Od roku 2021 platí pro uhelné 
elektrárny nové emisní limity pro 
rtuť, do té doby neměli provozo-
vatelé žádnou povinnost omezo-
vat emise rtuti a nemuseli je ani 
kontinuálně měřit,“ píše ve své 
zprávě Lukáš Hrábek. Upozor-
ňuje dále, že rtuť je velmi nebez-
pečná jedovatá látka, která ze ži-
votního prostředí nikam nemizí 
a naopak se v něm hromadí, a to 
především ve vodních zdrojích. 
Česká republika přitom podle 
tiskového mluvčího Greenpe-
ace patří mezí největší evrop-
ské znečišťovatele rtutí. „Někte-
ré uhelné elektrárny nainstalova-
ly nové filtry na rtuť s předstihem 
a limity už řadu let plní, někte-
ré dostaly na instalaci filtrů více 
času a do té doby jim úřady udě-
lily výjimku. Provozovatel uhelné 
Elektrárny Počerady, která pat-
ří do impéria uhlobarona Pavla 
Tykače, dostal u dvou z pěti blo-
ků čas na instalaci filtrů a splně-
ní limitů do konce letošního červ-
na, další blok má čas do konce le-
tošního roku a dvěma zbývajícím 
končí výjimka příští rok. Jenže 
provozovatel Počerad žádné fil-
try nikdy nenainstaloval a emis-
ní výjimka pro dva bloky mu teď 
vypršela. Limit pro rtuť je 7 mik-
rogramů rtuti na metr krychlový 
spalin. V minulém roce přitom 
bloky Elektrárny Počerady v prů-
měru vypouštěly zhruba 16,5 mi-
krogramu na m3, tedy více než 

dvojnásobek,“ uvádí dále ve své 
zprávě Lukáš Hrábek. 

 Aktivisté by měli 
pečlivěji sledovat 
úspěchy českých 

inženýrů

O filtrech a technologii, kte-
rá může zadržet rtuť ale nemají 
ekologové zřejmě moc povědo-
mí. Petr Dušek je ve své reakci 
na článek Luboše Hrábka pou-
čil. Podle Petra Duška by to mě-
li být právě ekologičtí aktivisté, 
kteří by měli pečlivěji sledovat 
úspěchy českých inženýrů, kte-
rým se po letech aplikovaného 
výzkumu podařilo objevit tech-
nické řešení, jak efektivně snížit 
emise rtuti z uhelných zdrojů. 
„Lukáš Hrábek staví svou argu-
mentaci na blíže neupřesněných 
‚nových filtrech‘ a představuje 
si, že tyto filtry zabírají na emi-
se rtuti spolehlivě jako herbicid 
na plevel, fungují univerzálně 
na všech zařízeních a dají se nej-
spíš koupit někde v hobby mar-
ketu (ideálně ještě ve slevě, jáijái-
jipijipijéééé). Některé elektrárny 
si podle něj tuto zázračnou tech-
nologii již koupily ‚s předstihem‘ 
a díky nim ‚už řadu let plní‘ nové 
evropské emisní limity. A někte-
ré (nejspíš ty lakomé) si nic ne-
koupily, a proto jedou na výjim-
ky. Ve skutečnosti je měření a za-
chytávání rtuti ze spalin v české 
i evropské energetice stále velmi 
ambiciózní novinkou a technic-
ky extrémně náročným úkolem, 
s nímž zápasili úplně všichni pro-
vozovatelé uhelných zdrojů v ČR 
i EU (a mnoho jich dosud zápa-
sí). Řeklo by se, vždyť elektrárny 
už si poradily s oxidem siřičitým, 

oxidy dusíku i jemnými 
prachovými částicemi, 
tak co by nezvládly ně-
jakou rtuť? Cizinec pro-
mine, bude to chtít tro-
chu chemie. Při pálení 
uhlí se rtuť v něm obsa-
žená stává plynem, kte-
rý nelze rozpustit ve vo-
dě,ani se neváže na pev-
né částice, takže dostat 
ji ze spalin je zhola ne-
možné. Když z ní však 
‚urveme‘ dva elektro-
ny, promění se v kati-
ont Hg2+ a ten se velmi 
ochotně váže na cokoliv, 
co jde zrovna kolem. Už 
to ‚urvání‘ je ovšem dost 
zapeklitý úkol do labor-

ky, co teprve pro obří uhelnou 
elektrárnu! Je třeba si totiž uvě-
domit, že komín či chladicí věž 
chrlí každou hodinu do ovzduší 
stovky tisíc kubíků spalin a v nich 
je rtuti strašlivě málo. Objemový 
poměr (nebo spíš nepoměr) či-
ní přibližně 1 : 100 000 000! Co 
to znamená? Představte si, že 
do klasického plaveckého bazé-
nu o délce 50 metrů nalijete lžič-
ku džusu, počkáte, až to plavci ve 
vodě řádně promíchají a pak po-
žádáte plavčíka, jestli by byl tak 
laskav a bazén ve vteřině vyčis-
til…Kéž by na to existovaly něja-
ké ty ‚nové filtry‘!“ vysvětluje Pe-
tr Dušek.

Více znalostí než 
ekologický aktivista
Petr Dušek v argumentaci 

pokračuje: „Mnoho let výzku-
mu v Americe i Evropě přines-
lo několik technologií – aktivní 
uhlí, Gore (pokud vám to připo-
míná Gore Tex, tak bingo, firma 
vyrábí i ten materiál, který máte 
v pohorkách), případně nejrůz-
nější aditiva či jiné sorbenty. Bo-
hužel se ukázalo, že nic nefun-
guje všude se stejnou spolehli-
vostí a efektivitou, a to dokonce 
ani na dvou sousedních blocích 
jedné elektrárny!

Takže nezbývá než dlouhá lé-
ta procházet všechny slepé stez-
ky, půjčovat si s ostatními pro-
vozovateli dávkovač (jediný do-
stupný v republice!) a nakonec 
velmi opatrně a racionálně in-

vestovat. V Elektrárně Chvaleti-
ce už jsou nyní v této fázi, pro-
tože po letech hledání, zkoušení 
a zkoumání objevili ve spoluprá-
ci s akademickým a výzkumným 
sektorem aditivum na bázi sol-
ného roztoku, které zrovna zde 
přináší skvělé výsledky. A stejný 
investor provádí obdobný apli-
kovaný výzkum i v Elektrárně 
Počerady. Nenechme se zmást, 
běhá-li kvůli těmto projektům 
někdo po úřadech a soudech ve 
snaze najít porušení zákona, nej-
spíš mu ve skutečnosti o životní 
prostředí nejde.

Tiskový mluvčí Greenpea-
ce dále uvádí, že ČR patří me-
zi největší evropské znečišťova-
tele rtutí. Z rozptylových studií, 
které si musely nechat zpraco-
vat skoro všechny uhelné zdroje, 
ale vyplývá, že dopad emisí rtu-
ti byl už před ekologizací zane-
dbatelný či neměřitelný. Pravda, 
jde o dopad lokální, což moc ne-
hraje s tím, že rtuť se může šířit 
na velké vzdálenosti. Když se ale 
na rtuť podíváme podobně glo-
bálníma očima jako na oxid uh-
ličitý (což bychom měli), zjis-
tíme, že EU produkuje pouze 
3,5 % světových emisí rtuti. Su-
verénně největším producentem 
je východní a jihovýchodní Asie 
s podílem 38,6 %,“ napsal v re-
akci na článek Greenpeace Petr 
Dušek, a prokázal tak mnohem 
více znalostí z oboru energeti-
ky i z oblasti měření a hlavně za-
chytávání emisí než ekologický 
aktivista.                                (ink)

Elektrárna Počerady je zatím pro energetiku v České republice významným zdrojem. V krizovém roce 2022, kdy 
celá Evropa trpěla nedostatkem elektřiny, dosáhly Počerady historického výrobního rekordu.

Lukáš Hrábek

Petr Dušek
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Tahle holka bude 
jeho smrt

Nikola neměla jednoduchý 
život. Žila jen s otcem a ten ji 
řezal jako koně, když byl opilý. 
Jen ve vzácných chvílích stříz-
livosti se ji snažil vychovávat 
a nutil ji, aby se učila dlouhé 
hodiny, i když výsledky ve ško-
le měla kupodivu dobré. Z do-
mova proto odešla hned, jak to 
jen bylo možné. Bylo jí čers-
tvých osmnáct let, 
když se nastěhova-
la k  prvnímu chla-
povi, který měl o ni 
zájem. Měla zvlášt-
ní zajímavou krásu. 
Nevšední holka, po 
které chlapi bláznili.  
Chlap, se kterým se 
rozhodla žít, nebyl 
o moc lepší než její 
táta. Řval na ni kvů-
li každé maličkosti, 
pro facku nešel dale-
ko. Aby se pak omlouval, klečel 
před ní a prosil. Sex měli kaž-
dý den, pro ni ale nebyl žád-
ným zdrojem slasti. Když by-
lo ran a psychického teroru víc 
než klidných dnů, utekla od něj 
k dalšímu chlapovi, který jí na-
bídl ochrannou náruč. Ani ten-
tokrát to ale nebylo o moc lep-
ší. Snažila se mu vyhovět, dě-
lala všechno, co od ní chtěl. 
Snažila se předjímat, co by ho 
potěšilo a plnit jeho přání ješ-
tě dřív, než je vyslovil. Ale ne-
zavděčila se nikdy. Všechno 
dělala špatně. Trestal ji za ka-
ždé sebemenší pochybení. Vo-
dil ji do společnosti a předvá-
děl před ostatními jako krás-
ný šperk, aby ji pak doma zbil 
za to, že se na ni ostatní díva-
li. Když jednou opět po trestu 
ležela na zemi zbitá a zlomená, 
rozhodla se, že už dál nemůže. 
Že se zabije. Pomalu se zved-
la ze země a vyšla z  bytu ven. 
Nevěděla, kam půjde. Chtěla 
se vším skončit. Skočit do ře-
ky, pod vlak, z mostu. Cokoliv, 
jen aby už měla pokoj. Šla po-
malu po ulici, z  rozbitého rtu 
jí tekla krev. Cítila, jak jí oté-
ká podlitina na oku. Už špat-
ně viděla. Když ji někdo chytil 
za ruku, lekla se. Muže, který 
ji otočil k  sobě, neznala. Vlíd-
ně a starostlivě se jí zeptal, co 
se jí stalo. Pohladil ji po ruce. 
A ona se rozbrečela. Cítila z něj 
soucit a zájem, jaký ještě nikdy 
nepoznala. Odvedl ji do kavár-
ny a nechal ji nad šálkem kávy 
vybrečet. Když se uklidnila, by-
la schopná mu alespoň v obry-
sech vylíčit svůj život. Poslou-
chal ji a držel při tom za ruku. 
A ona se vedle toho cizího mu-
že cítila mnohem víc v bezpe-
čí než kdykoliv před tím. Se-
děli spolu dlouho do večera. 
Když si odskočila na záchod, 
zhrozila se pohledu do zrca-
dla. Dívala se na oteklý obličej 
plný modřin a rozbitý ret. Ani 
stopa po její kráse. Nechápala, 
proč vedle ní ten muž zůstává. 
Proč ji drží za ruku. Proč ji po-
slouchá. Byla přesvědčená, že 
až se vrátí ke stolu, on už tam 
nebude. Čekal ale a usmíval 
se na ni. Když kavárna zavře-
la, vyšli ven a ona mu v rozpa-
cích poděkovala za společnost. 
Nevěděla, kam má jít. Ke své-
mu partnerovi se vrátit nemoh-
la. Ten muž se jmenoval David 
a nabídl jí, ať přespí u něj. Ne-
bála se ho, věřila mu. Šla s ním. 
Byl milý, ohleduplný. Zavedl ji 
do pokoje, dal jí své čisté triko, 
ukázal, kde je koupelna a ne-
chal ji samotnou. Usnula jako 
dítě. Od toho večera už u Da-
vida zůstala. Její život se změ-
nil v pohádku. David byl krás-
ný muž. Stejně zvláštním způ-
sobem jako ona. Měl dokona-

lé silné tělo, které bylo pokryté 
vytetovanými obrazy. Prolína-
ly se mezi sebou. Při podrob-
ném zkoumání bylo jasné, že se 
jedná o lidská těla. Muže i že-
ny. Všichni bez tváří v  rozlič-
ných pózách. Celek byl úchvat-
ný. David byl vzdělaný člověk. 
Měl byt plný knih. Ráda se-

děla u okna v  křes-
le a četla básně i ro-
mány světových au-
torů. Byl to pro ni 
jiný život, než ved-
la dosud. Večer se 
nedívali na televizi, 
ale u skleničky vína 
diskutovali o tom, 
co ten den přečetla. 
David odcházel do 
práce a ona do ško-
ly. David ji přiměl, 
aby začala studovat. 

Všechno, co měla, jí koupil on. 
Cítila se vedle něj jako v  ráji. 
Milovali se jen občas. Myslela 
si, že na ni nechce tlačit. Sna-
žila se mu říct, že sex s ním je 
nádherný. Nikdy nic podobné-
ho neprožila. Ale David ji vět-
šinu nocí jen objal a nechal ji 
spát. Někdy se v noci probudi-
la a viděla, že nespí a dívá se na 
ni. Pokaždé, než se s ní miloval, 
docházel někam ven. Vracel se 
v noci a po dlouhé sprše za ní 
přicházel. Těšila se na ty chvíle, 
milovala ho. Byl to ten nejjem-
nější a nejhodnější člověk, kte-
rého znala. Po všech těch násil-
nících z jejího života byl David 
jako zjevení. Věděla, že s  ním 
chce být zbytek života. Večer 
se David sebral a odešel. Těši-
la se, že se s  ní bude milovat, 
až přijde. Tak jemně, tak krás-
ně. David sedl do svého au-
ta a odjel. Mířil do nedalekého 
města. Měl tu cestu už vyzkou-
šenou. Byl tam ten rok už po-
třetí. Věděl, že musí změnit cíl. 
Tohle už bylo nebezpečné. Za-
parkoval na předměstí a zamí-
řil do stanového městečka bez-
domovců v parku na kraji měs-
ta. Čekal jen chvíli. Tentokrát si 
ulovil mladšího muže. Pomys-
lel si, že mu alespoň déle vy-
drží. Omráčil ho a odtáhl do 
svého vozu. Hodil ho do kuf-
ru a zamířil s ním k  lesní ces-
tě. Spoutaného muže pověsil 
za nohy na strom. Vzal dlou-
hý nůž a začal svou část zába-
vy. Když skončil, visela na stro-
mě zkrvavená mrtvola. Odřízl 
tělo, zabalil do igelitového pytle 
a odtáhl k nedaleké jámě, kte-
rou ukrytou v  keřích vyhlou-
bil už dopoledne. Zahrabal tě-
lo dost hluboko, aby ho zvěř 
nevyhrabala a čerstvý hrob za-
házel listím. Sedl do auta a jel 
domů. Myslel na Nikolu a měl 
chuť se s ní milovat. Měl ji rád. 
Líbila se mu její zranitelnost 
a křehkost. Když ji zbitou po-
tkal na ulici, rozmýšlel se, jest-
li ji má zabít nebo zachránit. 
A tak si ji vzal domů. Stále ještě 
nevěděl, zda zachránit, či zabít. 
Když na něj přišla chuť promí-
chat milování s  krví, vybral si 
bezdomovce, který nebude ni-
komu chybět. Věděl, že není tě-
lo, není případ. Nikdo ho ne-
bude obviňovat. Také věděl, že 
jednou v lese přivázaná za no-
hy na větvi stromu skončí Ni-
kola. A že to bude i jeho ko-
nec. Protože ve chvílích, kdy 
ji miloval, jí dával také pro-
stor. Chodila do školy, stýkala 
se s jeho přáteli. Až pohřbí Ni-
kolu, bude lidem chybět. Ospr-
choval se, smil ze sebe krev 
a šel za Nikolou do ložnice. Stál 
u postele a díval se na tu zvlášt-
ní krásu a věděl, že tahle holka 
bude jeho smrt. A on její. (pur)

soudnička

 Kvůli hmotnosti ma-
jí problém absolvovat některá 
potřebná vyšetření. Manipulace 
s nadměrně obézními pacienta 
je pro personál velmi náročná 
fyzická zátěž, a to jak při ošet-
řování, tak i při polohování, ob-
lékání omývání. Není výjimkou, 
že s takovýmto pacientem ma-
nipuluje až několik  zdravotní-
ků, což mnohdy může  předsta-
vovat i všechny sestry na oddě-
lení. Kvůli extrémně  obézním 
lidem musí nemocnice obec-
ně pořizovat kromě lůžek další 
speciální a velmi drahá zařízení, 

jako jsou těžkotonážní převozo-
vé vozíky, XXL sanitky, operač-
ní stoly, zubařská křesla, výtahy, 
závěsné systémy apod. Některé 
nemocnice už dokonce zavádě-
jí polohovatelná lůžka s nosnos-
tí až půl tuny! 

 Obezita je podle odborníků 
nejrozšířenější civilizační cho-
robou na světě. Podle statistiky 
jsou Češi třetí nejtlustší národ 
v Evropě. Zatímco v roce 2019 
byl obézní každý pátý Čech, 
v roce 2023 to byl už každý tře-
tí. Podle odborníků tento trend 
do budoucna poroste. V Česku 

je obézních téměř třicet procent 
lidí, v Americe je to téměř čtyři-
cet procent. Zajímavé je, že ví-
ce je obézních mužů. Obezitou 
v Česku trpí sedm můžu z dese-
ti a pět žen z deseti. Nadměrnou 
hmotností, a dokonce i mon-

strózní obezitou se v poslední 
době potýká také stále více dě-
tí. Podle lékařů jsou většinou na 
vině  špatné stravovacími návy-
ky málo pohybu a  nezdravý ži-
votní styl. 

(nov)

V Ústeckém kraji se „daří“ obezitě
Nemocnice se potýkají s extrémní tloušťkou, v září se rozšíří poradna

Zkušenosti s nadměrně obézními pacienty má 
Městská policie Litvínov. Podle jejího ředite-
le Martina Kliky se s takovými případy strážníci 
set kávají. „Většinou nás o asistenci požádá kraj-
ská záchranná služba, se kterou máme velmi dob-
rou spolupráci. Vyjížděli jsme k těmto případům 
i mimo Litvínov. Na manilupaci s morbidně obéz-
ním člověkem je zapotřebí i polovina směny. Zažil 
jsem případ, kdy jsme ze zimního stadionu odvá-
želi člověka, který vážil 180 kg a neslo ho šest lidí,“ 
potvrzuje Martin Klika.

„Největším kamenem úrazu je, že rodiče dětí s obezitou jsou většinou 
také ‚nadměrní‘, takže to nevidí jako problém,“ říká psycholožka a zakla-
datelka společnosti STOB (STop OBezitě) Iva Málková.

Dětí s psychickými problémy přibývá
Krajské zdravotní pomáhá „Květina“

ÚSTECKÝ KRAJ - Teplická nemocnice Krajské zdravotní a nezisko-
vá organizace Květina  společně řeší problémy v oblasti duševního 
zdraví dětí. Do ordinací pediatrů přichází v poslední době čím dál 
více dětí s onemocněními, které mají původ v jejich psychice. Po-
dobnou zkušenost má i dětské oddělení teplické nemocnice, kde cítí 
výrazný nárůst dětí s psychickými problémy, které potřebují odbor-
nou péči a větší psychosociální podporu, na kterou sami pediatři ne-
stačí. V letošním roce proto Nemocnice Teplice zahájila spolupráci 
s neziskovou organizací Květina.

Národní moni-
toring duševního 
zdraví realizovaný 
koncem loňského 
roku ukázal, že 40 
procent dětí vyka-
zuje známky střed-
ní až těžké depre-
se, 30 procent dětí 
pak projevuje zna-
ky středně těžké až těžké úzkos-
ti. Do ordinací pediatrů přichá-
zí v poslední době čím dál více 
dětí s onemocněními, které ma-
jí původ v  jejich psychice. Po-

dobnou zkušenost 
má i dětské odděle-
ní teplické nemoc-
nice Krajské zdra-
votní. I zde zazna-
menali, zejména od 
doby covidu, vý-
razný nárůst dětí 
s  psychickými pro-
blémy, které potře-

bují odbornou péči a větší psy-
chosociální podporu, na kterou 
sami pediatři nestačí. V  letoš-
ním roce proto Nemocnice Tep-
lice zahájila spolupráci s  nezis-

kovou organizací Květina, kte-
rá na Teplicku poskytuje dětem 
a rodinám pomoc v těžkých ži-
votních a sociálních situacích 
a zaměřuje se, mimo jiné, i na 
problematiku duševního zdra-
ví dětí. „Naše spolupráce se tý-
ká nejen dětí, ale i celých rodin, 
protože psychické problémy mají 
vždy nějaký důvod a dotýkají se 
celé rodiny. Co je z mého pohle-
du asi to nejdůležitější, tak kon-
krétní možnost odborné pomo-
ci už během hospitalizace, která 
může pokračovat i po propuště-
ní. Pokud se těmto dětem dostá-
vá pomoci ve smyslu pozornos-
ti a možnosti včasných individu-
álních podpor, obvykle se jejich 
psychický stav stabilizuje, ne-
bo dokonce výrazně lepší,“  říká 
hlavní sestra nemocnice Kateři-
na Vágnerová a dodává: „Spolu-
práce s Květinou je výraznou po-
mocí i pro samotné zdravotníky. 

Tím že s těmito dětmi již někdo 
pracuje a věnuje se jim, samo-
zřejmě mimo našich interventů, 
mohou se věnovat ostatním dět-
ským pacientům a běžným ne-
mocem.“

Služba neziskové organizace 
Květina, stejně jako služba inter-
ventů nemocnice, je zcela zdar-
ma. Pacientovi je sociální služba 
nabídnuta v okamžiku jeho pří-
jmu na oddělení, případně opa-
kovaně v  průběhu jeho hospi-
talizace a je možné ji kdykoliv 
ukončit. „Je skvělé, když lze něco, 
co nám chybí, najít jinde. Zvláště 
pak, pokud vzájemná spolupráce 
funguje a je přínosná pro děti ve 
prospěch jejich duševního zdraví. 
Taková spolupráce dává smysl. Je 
podstatné vědět, že u nás taková 
služba existuje, a že je možné ji 
v případě potřeby využít,“ dodá-
vá Kateřina Vágnerová.

(nov)

Výběrové řízení na 
primáře otorinolaryngologie

ÚSTECKÝ KRAJ - Ředitel Krajské zdravotní  – Nemocnice Litoměřice 
vyhlašuje výběrové řízení na obsazení vedoucího pracovního mís-
ta primáře Otorinolaryngologického oddělení.

Kvalifikační a osobní předpoklady uchazečů:   VŠ vzdělání – lé-
kařská fakulta, praxe min. 10 let ve zdravotnictví, specializovaná 
způsobilost v oboru, licence k výkonu primáře, organizační, ko-
munikační a řídící schopnosti, manažerské dovednosti, počítačová 
gramotnost, zdravotní způsobilost a bezúhonnost a řidičský průkaz 
skupiny B. Přihlášku do výběrového řízení s požadovanými příloha-
mi zašlete nebo předejte osobně v bezpečně zalepené obálce ozna-
čené „VŘ - LT ORL - NEOTVÍRAT“ nejpozději do 16. 8. 2024. Více 
informací na: www.kzcr.eu.                                                              (nov)
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Když hokej pomáhá
MOST - Letošní letní hokejové soustředění mládeže MOSTECKÝCH 
LVŮ pomáhalo.

 Za účasti primátora města Mostu Marka Hrvola a jeho náměst-
kyně Markéty Staré během soustředění společně předali šek ve výši 
50 tis. Kč pětileté Ivance. Rodina tyto peníze využije na potřeby spo-
jené s léčbou, a to především na rekonstrukci pokojíčku, který je za-
potřebí přebudovat na velmi izolační prostředí.  „Děkujeme za spo-
lupráci našim partnerům: statutární město Most, Švejk Restaurant, 
Motorest Výšina, společnost Jetty, díky kterým se nám opět podaři-
lo pomoci tam, kde je to potřeba. Ivance držíme palce, přejeme mno-
ho sil a pevné zdraví!“ vzkazuje vedení MOSTECKÝCH LVŮ.  (nov)

Zlatovláska na hradě
MOST - Divadlo Lampion zve 
30. srpna od 10.30 na hrad 
Hněvín na pohádku  Zlato-
vláska.

Loutky, hudba, soubor sko-
ro celý, tak to byste vidět měli! 
Napětí, humor, lyrika! Přijď-
te podpořit Jiříka! Ať jsi ono, 
ona nebo on, těší se na te-
be kladenské divadlo Lampi-
on. Klasická pohádka v origi-
nálním autorském zpracová-
ní je určená divákům od 5 let. 
Vstupné je  200 Kč, vstupenky jsou k zakoupení v hradním stánku 
a v síti www.goout.net.                                                                                             (nov)

Lomská škola v září zazáří
Chystají se moderní učebny a nová zahrada

LOM – Žáky ze základní školy 
v Lomu přivítá v září škola  za-
jímavou fasádou. Co nevidět 
by se měli školáci učit i v nové 
odborné učebně. Bonusem by 
měla být také upravená zahrada 
s altánem a vodním prvkem.   

Budova základní školy v Lo-
mu se po několika desetiletích 
dočkala nové fasády. Atraktivní 
vzhled jí dodávají také dopro-
vodné grafické symboly. Ško-
la je zatím nově omítnuta z čel-
ní a boční strany. Novou omít-
kou se ale postupně „nahodí“ 
celá školní budova. Práce v prv-
ní etapě začaly v březnu a skon-
čily v červnu. „Jsme moc rádi, 
že má škola novou a velmi pěk-
nou fasádu. Město plní dluh vů-
či škole, protože fasáda tu byla 
snad ještě původní, staletá. Jen 
těžko by někdo poznal, že se jed-
ná o školní budovu. Současné ve-
dení města má školu jako jednu 
z priorit a snaží se do ní také in-
vestovat, což je vidět teď i na prv-
ní pohled,“ pochvaluje si ředitel 
Základní školy a Mateřské ško-
ly v Lomu Jaroslav Zajíc. 

Obnova školy bude pokračo-
vat. „K těmto dvěma nově omít-
nutým stěnám přibudou postup-
ně i další. Objekt školy je velmi 
rozsáhlý, jsou to tři na sebe nava-
zující budovy. Realizovat se proto 
bude postupně po etapách, podle 
toho, jak bude město uvolňovat 
peníze,“ nastínil ředitel. S dal-
šími etapami se počítá prý už 
v příštím roce. „Novou fasádu 

stihli žáci vidět už na konci škol-
ního roku. Máme velmi pozitiv-
ní ohlasy, a to nejen od žáků, ale 
i rodičů a veřejnosti. Jsem rád, že 
je na první pohled už poznat, že 
se jedná o školu. Rozhodně si to 
zasloužila a nemusíme se za ni 
stydět. Těšíme se a jsme zvědavi, 
jak bude zkrášlování objektu po-
kračovat i dál,“ zhodnotil ředitel 
a prozradil, že grafické symboly, 
včetně znaku školy, by se měly 
objevit i na dalších částech bu-
dovy.   

Škola plánuje i další novinky. 
V této době se vybavuje a budu-
je nová odborná učebna pro vý-
početní techniku za zhruba tři 

miliony korun. „Učebnu může 
navštívit až dvacet žáků, je při-
způsobena i pro vozíčkáře, je te-
dy bezbariérová. Současně se bu-
dou v patře dělat i bezbariérové 
toalety. Učebna by měla být hoto-
va nejpozději do října. Sloužit by 
mohla možná už v září,“ odha-
duje Jaroslav Zajíc. S odborný-
mi učebnami má v plánu škola 
pokračovat i do budoucna. Ten-
tokrát by se měli radovat mladší 
žáci. Další na řadě je totiž multi-
mediální učebna pro první stu-
peň. „Máme již zpracovaný pro-
jekt. Rádi bychom udělali ně-
co i pro mladší děti, aby se učily 
v pěkných prostorách a nečeka-

ly, až se dostanou na druhý stu-
peň. Učebna by měla být multi-
funkční. Bude mít odpočinkovou 
část a prostor pro výuku hudební 
a výtvarné výchovy,“ nastínil ře-
ditel a dodal, že dalšími v pořadí 
do budoucna by měly být i pří-
rodovědná učebna a dílny.    

Školáci se brzy mohou tě-
šit také na novou školní zahra-
du. „Máme přislíbené prostředky 
od Nadace ČEZ na úpravy škol-
ní zahrady. Vzniknout by tu měl 
nový altán, jezírko a osadí se tu 
i nová zeleň. Počítá se, že by měla 
být v příštím kalendářním roce,“ 
prozradil  Jaroslav Zajíc. 

(sol)

Gulášfest pro celou rodinu
MEZIBOŘÍ – Tradiční mezibořský Gulášfest, který je letos pod tak-
tovkou města, má připravenou zábavu pro celou rodinu. Klání o nej-
lepší guláš doplní soutěže pro mámy, táty i děti, řemeslná výroba 
pečiva a park funkčních modelů lodí i aut, které si návštěvníci bu-
dou moci vyzkoušet.

Celá  paráda vypukne v areá-
lu mezibořské sjezdovky a nej-
bližším okolí 28. září. Kromě 
ukázkového domácího guláše 
budou moci návštěvníci ochut-
nat také výrobky caletnice. „Pro 
ty, kdo neznají tradiční řemesl-
nou výrobu caletnic, bude cal-
ta určitě chutným překvapením. 
Caletníci vyráběli pečivo už v do-
bě Karla VI. Jedná se o placky ve 
sladké i slané variantě.  Další pe-
kař bude vyrábět jiný druh pe-
čiva přímo na místě. Přijede ta-
ké šperkař se svou pojízdnou díl-
nou. Pro děti budou připraveny 
dílničky,“ popsal Martin Hampl, 

vedoucí správního odboru, kte-
rý má kulturní akce v gesci. 

Pro ženy je připravena sou-
těž ve střílení z  pušky i pisto-
le na brambory a cibule. Soupe-
řit budou o sadu koktejlů. Muži 
si pak poměří síly v hodu kýtou 
na dálku. Pro vítěze je připra-
ven soudek piva. Ani děti ne-
přijdou zkrátka. Ty budou hrát 
hry a soutěže, ale malá cena bu-
de pro každého. „Novinka a pře-
kvapení se přichystá u nádrže. Ta-
dy bude výstava modelů různých 
druhů lodí, letadel i aut. Auta si 
také budou moci návštěvníci půj-
čit a vyzkoušet. Připravená bu-

de dráha pro trialové modely aut 
v měřítku 1:10, lodičky budou mít 
předváděcí jízdy na hladině vod-
ní nádrže. Modely budou také na 
prodej,“ doplnil Martin Hampl. 

Soutěžní týmy, které se do akce 
chtějí zapojit, by se měly před-
běžně ohlásit na e-mail: hampl@
mezibori.cz, a to v termínu do  
15. 8. 2024.                             (ink)

Rekonstrukce kulturního  
zařízení pokračuje 

MEZIBOŘÍ – Od začátku prázdnin se rekonstruuje v Meziboří místní 
kulturní zařízení, jehož součástí je i knihovna. Zatímco kulturní sál 
si na otevření ještě počká, knihovna se otevírá v těchto dnech.

Rekonstrukci kulturního za-
řízení odstartovaly vloni pro-
blémy s elektrorozvody při osla-
vách adventu. Tehdy se měs-
to rozhodlo, že je nutné ener-
getický přívod posílit. Součástí 
investiční akce je rekonstruk-
ce osvětlení, kinosálu, předsálí 
i rozvodů a osvětlení v knihov-
ně. Celá akce vyjde na bezmá-
la 11 mil. Kč. Za to ale občané 
města dostanou moderní kul-
turní zařízení s  designovým 
osvětlením. „V kinosále i před-
sálí jsme naplánovali nové pod-
lahové krytiny. Na stropě bude 
umístěno osvětlovací těleso. Svě-
telný had se povine celým před-
sálím. To bude koncipováno jako 
oddechové místo s barem, kde se 

budou moci návštěvníci kultur-
ního zařízení občerstvit. V kino-
sále přibyde nové jevištní osvětle-
ní a hlavně nové sedačky v hledi-
šti. Ty pro nás výrobce dělá podle 
přesného návrhu na zakázku,“ 
popsal Martin Hampl, vedoucí 
správního odboru. 

Kulturní zařízení by mělo být 
dokončeno na letošní divadelní 
sezónu. Otevírat se bude v říjnu. 
Na slavnostní otevření je při-
praven program s překvapením. 
„Práce v  knihovně jsme upřed-
nostnili před ostatními prosto-
ry kulturního zařízení tak, aby 
mohli čtenáři knihovnu využí-
vat už v srpnu,“ doplnil Martin 
Hampl. 

(ink)

Budova základní školy v Lomu se po několika desetiletích dočkala nové fasády. Atraktivní vzhled jí dodávají 
také doprovodné grafické symboly. 
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Naštěstí máte TUCSON.

Nový Hyundai
TUCSON.

Hyundai TUCSON – kombinovaná spotřeba 5,0–7,8 l/100km, emise CO2 137–178 g/km dle WLTP.
Fotografie je pouze ilustrační.

Již za

599 990 Kč

S výkupním bonusem
a zvýhodněním
Hyundai Finance

Představujeme Vám nový TUCSON z Nošovic. Opravdu všestranné SUV vás ohromí například odemykáním a startováním telefonem,
head-up displejem či matrix LED světlomety. Navíc nastavuje nové standardy mimořádně bohatou základní výbavou včetně 12″
navigace se vzdálenými aktualizacemi a parkovací kamerou, bezklíčového přístupu či startování 17″ a alu kol. Je dostupný jako
benzín, hybrid či plug-in hybrid již od 599 990 Kč při výkupu vašeho stávajícího vozu a využití financování Hyundai Finance.

www.hyundai.cz

Autosalon Most s. r. o.
Nad koridorem 776, 434 01 Most
Tel. 775 42 40 40
www.hyundai-most.cz

Legenda Kozí dráha se opraví
Obnoví se trať do Krupky

KRUŠNÉ HORY -  Po letech žádostí Ústeckého kraje začne letos Sprá-
va železnic s opravou tratě mezi Telnicí a Krupkou, tak zvanou Kozí 
dráhou. Rekonstrukci za 55,3 mil. Kč provede společnost Viamont 
Servis, která opravovala i úsek Děčín – Telnice. Po dokončení oprav 
začnou vlaky  znovu jezdit i po trati, která není aktuálně v provozu-
schopném stavu.

Na opravu má firma čtyři 
měsíce. Znamená to, že Ústec-
ký kraj by ještě mohl stihnout 
prodloužit část letošního turis-
tického provozu z Telnice až do 
Krupky. O to kraj totiž dlouho-
době usiluje, protože Krupka je 
atraktivnějším turistickým cí-
lem na trati než Telnice.

K zásadnímu obratu přístu-
pu Správy železnic k opravě trati 
došlo letos na jaře. Dlouhodobě 
tento úsek Správa železnic od-
mítala vrátit do provozuschop-
ného stavu, dostala za to i po-
kutu od tehdejšího Úřadu pro 
přístup k dopravní infrastruk-
tuře. Letos na jaře ale nakonec 
kývla na opravu. Stalo se tak 
v době, kdy potřebovala získat 
od krajských zastupitelů sou-
hlas s vedením vysokorychlost-
ní trati krajem. „Nemohu vylou-
čit, že chce Správa železnic kraji 
vyjít vstříc. Nikdy jsme to na kra-
ji neprojednávali tak, že bychom 
schválili vysokorychlostní trať  za 

Kozí dráhu. Ale jde o to, že mě 
v lednu generální ředitel Sprá-
vy železnic Jiří Svoboda požádal, 
abych mu poslal krajské ‚cestov-
něruchové‘ argumenty pro obno-
vení provozu. Už tam mi slíbil, že 
požadavek předloží do Centrální 
komise,“ řekl v květnu náměs-
tek hejtmana Jiří Řehák, který 
za obnovu provozu dlouhodobě 
bojuje. „Dalším naším cílem bu-
de propojení Kozí dráhy a Mol-
davské horské dráhy v nádra-
ží Louka u Litvínova, které kraj 
přejímá do svých rukou,“ dodal 
Jiří Řehák. Kraj si od prodlouže-
ní slibuje větší zájem o vlaky než 
dosud, protože propojí více turi-
stických cílů.

Kozí dráha byla otevřena před 
153 lety a prošly jí průmyslové 
i politické dějiny. Původně uhel-
ná trať z Děčína do Chomutova 
v podhůří Krušných hor kvů-
li těžbě uhlí několikrát změnila 
délku i trasu. Od roku 1961 se 
jezdilo z Děčína po Oldřichov 

u Duchcova. Po ukončení pra-
videlného provozu v roce 2007 
vypravovaly turistické vlaky ob-
ce a města a také soukromé spo-
lečnosti. Tento provoz skončil 
v roce 2015. Trať pak chátrala. 
Dne 26. března 2022 zde byl po 
15 letech obnoven osobní pro-
voz v úseku Děčín – Hlavní ná-
draží – Telnice. O obnovení pro-
vozu na trati se zasadila nová 
krajská koalice, která vznikla po 
volbách v roce 2020. Centrální 
komise ministerstva dopravy lo-
ni v létě podpořila obnovu Ko-
zí dráhy. Proti byli někteří po-
litici z  Děčína, kteří chtěli pro-
sadit, aby na místě trati vznikla 
cyklostezka.

Linka má označení T11 
–  Podkrušnohorský motorá-
ček  a je v provozu přes léto 
o víkendech a svátcích. Vlako-
vé spojení zajišťuje retro moto-
rový vůz řady M 152.0 s kapa-
citou 55 míst k sezení a 3 místa 

na jízdní kola, ve vybraných ter-
mínech jsou soupravy posílené. 

Proč Kozí dráha? 
Legendy se různí 

Název Kozí dráha údajně 
vznikl podle kostrbatého hřbe-
tu kozy domácí, který připomí-
ná  oblast mezi Labem  a Jílov-
ským potokem, lidově zvaným 
„Kozí hory“. Železniční  trati, 
která vede podhůřím Krušných 
hor se tak přezdívá Kozí dráha.

Podle jiné legendy získala 
přezdívku  Kozí dráha   trať po-
dle toho, že po kolejích této ve-
dlejší tratě pobíhaly kozy a vlak 
často musel mimořádně zasta-
vovat a odhánět je. 

Další varianta tvrdí, že za-
městnanci tratě chovali u svých 
domů výhradně kozy a slepice, 
takže na zastávkách i ve stani-
cích se při průjezdu vlaku ozý-
valo mečení.                         (nov)

Na jaře bude hotová a od dubna by se na trať měl vrátit pravidelný pro-
voz včetně víkendové turistické linky

WWW.AGENTURADANIEL.CZ

JE ČAS NA 
 REKLAMNÍ 
 PŘEDMĚTY 
VRYJTE SE DO PAMĚTI 
SVÝCH ZÁKAZNÍKŮ 
A OBCHODNÍCH PARTNERŮ

...

Hledá se šéf knihovny
ÚSTECKÝ KRAJ – Až do 14. srpna běží výběrové řízení na  na obsa-
zení funkce ředitele Knihovny Ústeckého kraje, které vyhlásila Rada 
Ústeckého kraje.

Stávající ředitelka knihovny Jana Linhartová odstupuje z funkce 
k 30. 9. 2024.  Funkce obsahuje  řídicí a manažerskou činnost příspěv-
kové organizace,  funkční období na dobu určitou – jmenování na do-
bu šesti let, s možností prodloužení až na dobu neurčitou. Více infor-
mací najdete na: www.kr-ustecky.cz.                                                  (nov)

Pirátská bitva v Terezíně

ÚSTECKÝ KRAJ – Pevnost Terezín 1780  zve 10. srpna od 12 do 17 ho-
din na  tradiční pirátskou bitvu ve vodním terezínském příkopu.

Námořníci, piráti, mořeplavci i neplavci se opět mohou těšit na 
tradiční Pirátské války. Uvidíte modely lodí, šikovného žonglé-
ra nebo si poslechnete kapelu. Děti čekají dílničky a chybět nebu-
dou dobroty ve stáncích s občerstvením. Kromě velké pirátské bi-
tvy, čeká návštěvníky další doprovodný program. Vstupné: Snížené 
100 Kč, plné 150 Kč, rodinné 450 Kč.                                                 (nov)

Zahrada  
Čech 

ÚSTECKÝ KRAJ – Zahajovací den 
na Zahradě Čech 13. září bude 
patřit Ústeckému kraji a Okresní 
agrární komoře Most. O týden 
dříve bude areál patřit hlavně 
dětem.

Zahajovací den na Zahradě 
Čech bude moderovat Zdeněk 
Lukesle, který návštěvníky pro-
vede Ústeckým krajem a Ag-
rární komorou Most. Slavnost-
ně zahájení se koná v 10.30 ho-
din.  Nenechte si ujít vystoupe-
ní Heidi Janků, kapely Fox band 
a těšit se můžete na písně Karla 
Gotta v podání Kristiána Šebka. 
Diváky čeká také vyhlášení ně-
kolika soutěží: O značky Regio-
nální potravina Ústeckého kraje 
2024, Potravina z kraje Přemys-
la Oráče a vyhlášení soutěže Ví-
no Ústeckého kraje. 

V sobotu 31. srpna od 10 do 
16 hodin čeká návštěvníky na 
Zahradě Čech Rodinný den pl-
ný pohádkového světa a zábav-
ných aktivit. Nezapomenutel-
ný zážitek v podobě magického 
světa pohádek a dobrodružství. 
Vstupné je zdarma.               

(nov)

Správa železnic odmítala 
dlouhou dobu vrátit trať do 

provozuschopného stavu. Teď 
se ale „ledy hnuly“.
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KRUŠNOHOŘÍ – Krušnohorská NEJ za rok 2023 mají 
vítěze. První místo na české straně získala exkurze pro 
děti Alpakárna v Mostě. Vítězem na saské straně je are-
ál dřevěných srubů a soch Blockhausen.

Soutěž o NEJ turistickou zajímavost, která vznikla 
v loňském roce v Krušnohoří, se konala letos již pošes-
té, a to ve spolupráci Destinační agentury Krušné ho-
ry a sdružení SPO-NA. Záštitu převzal hejtman Ústec-
kého kraje Jan Schiller. Hlasování probíhalo od dub-
na 2024 do června 2024. Veřejnost mohla vybírat z je-
denácti českých a šesti německých nových turistických 
atrakcí. „Mezi nominovanými novinkami se nacházely 
jak turistické atrakce, tak i méně obvyklé zážitky, kte-
ré přitahovaly pozornost návštěvníků. České návrhy by-
ly hodnoceny formou hlasovacího dotazníku na interne-
tu, o saských rozhodlo hlasování sdružení SPO-NA spolu 
se zástupci Klubu česko-německého partnerství a saské-
ho tisku na společném zasedání,“ informovala ředitel-
ka Destinační agentury Krušné hory Petra Fryčková.

K nominovaným za českou stranu patřily knihy Ne-
rostné bohatství Krupky, Cínovce a Moldavy, Koldům 
v Litvínově, Ústecko-teplická dráha, dále nové stez-
ky na vrchu Ressl a nové mapky areálu, Medúzárium 
a venkovní terária v Zooparku Chomutov, dřevěný zvě-
rokruh na Lesné, exkurze pro děti v Alpakárně v Mos-
tě, hvězdárna F. J. Gerstnera v Chomutově, Kavárna 
v Duchu v Mostě, amfiteátr na Benediktu v Mostě a vi-
deospot „Tohle je Most!“.

Za saskou stranu byly nominovány: bývalá sýp-
ka Bergmagazin v Marienbergu, areál dřevěných sru-
bů a soch Blockhausen, naučná stezka Stengelhaide 
u Kühnhaide, rašeliniště Altenberg – Georgenfelder 
hochmoor a památková péče Denkmalpflegeverein-
-Vejprty.

„Děkujeme všem nominovaným za jejich úsilí a pří-
spěvek turistickému rozvoji Krušných hor a hlasujícím. 
Věříme, že i v letošním roce vznikne mnoho zajímavých 
turistických cílů, které se budou mít možnost o tuto ce-
nu ucházet příští rok,“ podotkla Petra Fryčková. Slav-
nostní vyhlášení vítězů z české i saské strany se bude 
konat v září.

(sol)

KRUŠNOHORSKÁ NEJ 2023
Tituly získaly alpaky a sruby se sochami

Titul Krušnohorská NEJ v letošním pátém ročníku získala Alpakárna Most. 

 V prvním ročníku zvítězil mostecký Funpark. 

Vítězem druhého ročníku se stala Zipline Klíny.

V nultém ročníku soutěže Krušnohorská nej dali nejvíce 
hlasů lidé Thermallu Teplice.

Titul Krušnohorská NEJ ve čtvrtém ročníku za rok 
2022 obdrželo Uhelné safari – Rekultivační trasa 
ČSA a Rekultivační trasa Vršeny.    

Na německé straně titul získaly 
dřevěné sruby a sochy.

 Ve třetím ročníku prvenství získal Selský dvůr Braňany. 


